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JEGYZŐKÖNYV 
 
 
Készült: Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2009. január 29-én 
megtartott ülésén, a Városháza 18-as sz. helyiségében. 
 
  
Jelen vannak:  Pap Tibor   polgármester 

dr. Ágoston Sándor  képviselő  
Horváth László  képviselő 
Földi Imre   képviselő 
Dékány József  képviselő 
Kondacs György  képviselő 
Csatári Lajos   képviselő  
Nyuzó Marietta  képviselő 
Kiss Gábor   képviselő  
Kiss Károly   képviselő 
Pihurik Katalin  képviselő 
Kanó József   képviselő 
Földesi Zoltán  képviselő  
Balogh Csilla   jegyző 
Valánszki Róbert  aljegyző 

 
Távolmaradt: Novák Imre alpolgármester   
 
Jegyzőkönyvvezető:  Fülemenné Nagy Katalin  
 
 
 
Meghívottak: Rákóczi József a Tüzeléstechnikai Kft. ügyvezetője, Szűcsné Horváth Margit 
gazdálkodási irodavezető, Csatári Terézia igazgatási irodavezető, Baloghné Berényi Erzsébet 
az ÁMK igazgatója, Tóth Erika a Farkas Gyula Gimnázium és Szakiskola részéről, Burainé 
Murányi Magdolna a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője, Kállai Anikó a 
Strandfürdő részéről, Erdeiné Mucsi Márta a József Attila Művelődési Ház vezetője, Somogyi 
Erzsébet a Ladányi Mihály Könyvtár vezetője, Diósné Ambrus Erzsébet óvoda 
intézményegység vezető, Dr. Kulcsár László ügyvéd, Hajdu Ildikó a Bereczki Imre 
Helytörténeti Gyűjtemény dolgozója, Váradi Károly a Váradi Étkeztetési Bt. vezetője, 
Csekőné Kovács Emma az ÁMK Közalkalmazotti Tanács tagja, Szabó Józsefné az ÁMK 
Közalkalmazotti Tanács tagja, Tóbiás Gáborné az ÁMK Közalkalmazotti Tanács tagja, 
Váradiné Csatári Mária az ÁMK Közalkalmazotti Tanács tagja,  Bán Lászlóné az ÁMK 
Szakszervezet részéről, Kajla Annamária a Pedagógiai Szakszolgálat intézményegység 
vezetője, Hunya Zsoltné védőnő. 
 
 
A polgármester üdvözli képviselő-testületi ülésen megjelenteket, a lakosság képviselőit, a 
vendégként meghívottakat, külön köszönti Rákóczi Józsefet a Tüzeléstechnikai Kft. 
ügyvezetőjét, aki a munkaterv szerinti második napirend kapcsán van jelen az ülésen.  
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A polgármester elmondja, hogy Novák Imre alpolgármester jelezte, hogy az ülésre később fog 
érkezni.  
A polgármester megállapítja, hogy az ülés határozatképes, a képviselő-testület létszáma:  
13 fő. 
 
A polgármester a napirendek ismertetésére tér át. 
 
       Napirendi javaslat: 
 

1. Tájékoztató a közszolgáltatás helyzetéről az elektromos közszolgáltatás területén. Az 
E-On Energia Szolgáltató Kft. beszámolója.  
Előadó:    az E-On Energia Szolgáltató Kft. képviselője 

 
2. A Békés Megyei Tüzeléstechnikai Kft. tevékenységéről szóló beszámoló. 

Előadó:    a  Tüzeléstechnikai Kft. képviselője 
 

3. A 2009. évi költségvetés tervezetének előzetes megtárgyalása. 
Előadó:    Pap Tibor polgármester 

 
4. A tanköteles gyermekek első évfolyamra történő beíratása időpontjának 

meghatározása a 2009/2010. tanévre vonatkozóan.  
Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens                                          

 
5. Beíratás időpontjának meghatározása a 2009/2010. tanévre az ÁMK alapfokú 

művészetoktatási intézményére vonatkozóan.  
Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens                                          
 

6. Az óvodai beíratás időpontjának meghatározása a 2009/2010. nevelési évre 
vonatkozóan.  
Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens                                      

 
7. Döntéshozatal az óvoda nyári zárvatartásáról (a 11/1994.(VI.8.) MKM r. 2. § (7) bek. 

alapján.) 
Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens     

 
8. Bejelentések  

 
 
A polgármester javasolja az első és a második napirendi pont tárgyalásának cseréjét, mivel az 
E-On Energia Szolgáltató Kft. részéről az ülésen nincs jelen képviselő, a Tüzeléstechnikai 
Kft. ügyvezetője pedig jelen van.    
A polgármester kérdésként tette fel a testület tagjai felé, hogy indítványozzák-e egyéb önálló 
napirendi pont megtárgyalását? 
Megállapítja, hogy a képviselők nem indítványoznak egyéb önálló napirendet.  
A polgármester szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a napirendi javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
A szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza: 
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Határozat: 
9/2009.(I.29.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2009. január 29-én tartandó ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
1. A Békés Megyei Tüzeléstechnikai Kft. tevékenységéről szóló beszámoló. 

Előadó:    a  Tüzeléstechnikai Kft. képviselője 
 
2. Tájékoztató a közszolgáltatás helyzetéről az elektromos közszolgáltatás területén. Az 

E-On Energia Szolgáltató Kft. beszámolója.  
Előadó:    az E-On Energia Szolgáltató Kft. képviselője 

 
3. A 2009. évi költségvetés tervezetének előzetes megtárgyalása. 

Előadó:    Pap Tibor polgármester 
 

4. A tanköteles gyermekek első évfolyamra történő beíratása időpontjának 
meghatározása a 2009/2010. tanévre vonatkozóan.  
Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens                                          

 
5. Beíratás időpontjának meghatározása a 2009/2010. tanévre az ÁMK alapfokú 

művészetoktatási intézményére vonatkozóan.  
Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens                                          
 

6. Az óvodai beíratás időpontjának meghatározása a 2009/2010. nevelési évre 
vonatkozóan.  
Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens                                      

 
7. Döntéshozatal az óvoda nyári zárvatartásáról (a 11/1994.(VI.8.) MKM r. 2. § (7) bek. 

alapján.) 
Előadó:   Csatári Terézia igazgatási irodavezető, humánszakreferens     

 
8. Bejelentések  
 
 
 

Pap Tibor polgármester – a fő napirend tárgyalását megelőzően a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról szóló jelentés és a két testületi ülés között történt fontosabb 
események megvitatására tér át.  
A 428-429/2008.(XI.27.) Kt. határozat végrehajtásához elmondja, hogy a jelentés készítése óta 
tájékoztatást kaptak arról, hogy Pálfi Judit és Kovács Erika felvételt nyert a kiválasztott 
oktatási intézménybe a Hátrányos Helyzetű Tanulók Arany János Tehetséggondozó 
Programján keresztül.  
A 454/2008.(XII.11.) Kt. határozat teljesítéséhez hozzáfűzi, hogy a jelentés készítése óta az 
Egészségügyi Minisztériumhoz benyújtott pályázatot kedvezően bírálták el, amelyen 
600.000,- Ft támogatást biztosítottak a mammográfiás szűrésre behívott lakosság szervezett 
eljuttatása céljából a területileg illetékes mammográfiás szűrőállomásra. 
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A polgármester elmondja, hogy a jelentéshez csatolva van az az értesítés, mely szerint a 
„2009. Mindenki Ebédel” programra benyújtott pályázatot kedvezően bírálta el az Alapítvány 
kuratóriuma.  
A polgármester röviden ennyiben kívánta kiegészíteni az írásos jelentést.  
 
A polgármester a két testületi ülés között történt fontosabb eseményekről szól röviden.  

- 2008. december 16-án a Körös-Berettyói Vízgazdálkodási Társulás IB. ülésén vett 
részt Békésen, ahol a 2008. évi üzemterv teljesítéséről és a 2009. évi üzemterv 
előzetes tervezetének összeállításáról volt szó.  
A tervezet a réhelyi, a szeghalmi és a gyomaendrődi belvízöblözet több Dévaványát 
érintő csatornájának felújítását tartalmazza. Ezekről részletesen az áprilisi testületi 
ülésen fog tájékoztatást adni a társulat igazgató-főmérnöke.  

- 2009. január 7-én Dr. Gyenesei István önkormányzati miniszter részvételével tartott 
önkormányzati fórumon vett részt a polgármester Békéscsabán, ahol a tapasztalataik 
alapján az önkormányzatokat is érintő a jogszabályalkotástól, a gazdasági környezet 
romlásából adódó gondjaikról tájékoztatták a miniszter urat. A polgármester külön 
megköszönte a miniszter úrnak a viharkárral kapcsolatos támogatást.  

- 2009. január 12-én Szeghalmon a Többcélú Társulás és a térségi Védelmi Bizottság 
ülésén vett részt, ahol a társulás döntött  

o a folyamatban lévő közmunka program meghosszabbítására irányuló 
kérelemről, 

o az áprilistól induló közfoglalkoztatási programhoz kapcsolódóan a városi 
családsegítők keretében alkalmazandó 1-1 fő szociális munkás beállítását 
segítő pályázat beadásáról, 

o érintőlegesen foglalkoztak a társulás és intézménye 2009. évi költségvetésének 
tervezetéről is. 

- 2009. január 13-án Orosházán a Dél-Alföldi Regionális Hulladékgazdálkodási 
Rendszer Létrehozását Célzó Önkormányzati Társulás elnökségi ülése volt, ahol 
bejelentették, hogy Békéscsaba kezdeményezésére a korábbi taggyűlésen elfogadott a 
pályázatot megalapozó koncepciót átdolgozták. A 9,4 milliárd forintos fejlesztési 
program, így 14,9 milliárd forintra nőtt. A polgármester egyet nem értését fejezte ki. 
Az elnökség erősen megosztottá vált, mert az elnökség, a közgyűlés tudta nélkül a 
munkaszervezet vezetője és a társulás elnöke által hozott döntést. Az elnökség a 13-i 
ülésén nem erősítette meg a két tisztségviselő által készített és benyújtott meg-
növekedett fejlesztési programot. A tisztségviselők által 15-ére összehívott taggyűlés – 
annak ellenére, hogy többen ott is világosan kifejtették és a társulás által felkért 
szakértők is elismerték a fejlesztési költségek növekedése miatt a szemétdíjak 
növekedése is be fog következni, (vélelmezhetően 100,- Ft/120 lileteres edényzet 
mértékkel) – utólag legalizálta a döntést.  
Meg kell vizsgálni, hogy a kialakult helyzetben a rendszer kialakítására beadott KEOP 
1.1.1 pályázat végrehajtásában részt vegyenek-e, vagy más megoldást keressenek.   

- 2009. január 20-án a település legnagyobb adófizetői és foglalkoztatói részére 
rendezett vállalkozói fórumra került sor.  
A fórumra az 50 meghívott vállalkozásvezetőből 43 voltak jelen. Rövid kulturális 
műsorral kezdődött a fórum, majd tájékoztatta a résztvevőket, az önkormányzat 
vállalkozásokat érintő múltbeli tevékenységéről, annak eredményeiről. Ismertette a 
tervezett feladataikat és kérte a megvalósításban az együttműködésüket. 
Több észrevétel volt: 

o Közös külterületi utak és belvízcsatornák karbantartására hozzanak létre 
valamilyen együttműködést, 



 5

o az inkubátorcsarnok építése helyett hozzák helyzetbe a vállalkozásokat, hogy 
ők tudjanak saját fejlesztésben beruházni, 

o településszintű energiastratégiát dolgozzanak ki és végrehajtásába vonják be a 
cégeket, 

o az önkormányzat gazdasági erejét, kapcsolatrendszerét kihasználva tegyék 
elérhetővé elsősorban a mikro- és a kisvállalkozások számára forgóeszköz- és 
fejlesztési hitelhez jutást, természetesen szigorú feltételekkel, kikötésekkel a 
kockázat minimalizálásával, 

o nagyra értékelik az önkormányzat munkahelyteremtő támogatási pályázatát, 
de aki csak teheti a nagyobb támogatást nyújtó munkaügyi központos, OFÁS 
pályázatokra startol.  

- 2009. január 21-én a DSE elnökségi ülést tartott és megtárgyalta az FTC-öregfiúk 
csapatának a sportpálya avató alkalmával történő fellépésre vonatkozó ajánlatát. Úgy 
döntöttek, hogy a 2009. évi költségvetésből nem tudják felvállalni a 450 eFt összegű 
ellenszolgáltatást, így más módon fogja megrendezni a pályaavató sportrendezvényt.  

- 2009. január 27-én Gyomaendrődön a Munkaügyi Központban került sor a térség 
polgármesterei, a nagyobb foglalkoztatók munkatársai számára rendezett fórumra, 
ahol a Regionális Munkaügyi Központ Főigazgatója és Simon Gábor a Szociális és 
Munkaügyi Minisztérium államtitkára volt jelen, és a munkahelyek megőrzésére, 
esetleg fejlesztésére igényelhető támogatásokról, a közfoglalkoztatás beindításának 
előkészületeiről, feltételeiről volt szó. 
Az EJT Kft. és más hasonló gonddal küzdő cégek megsegítése érdekében javasolta a 
polgármester, hogy nyújtsanak célzott támogatást a hátrányos helyzetű térségekben a 
magasan kvalifikált vezetői munkakörökre alkalmas szakemberek alkalmazásához.  

 
A polgármester a decemberi testületi ülés óta elbírált pályázatokról szól: 

- komplex népegészségügyi szűrővizsgálatra 600.000,- Ft-ot nyertek, amelyről már tett 
említést, valamint a Gyermekétkeztetési Alapítványhoz benyújtott pályázatot is 
pozitívan bírálták el.  

- A városi örökség megőrzése és korszerűsítése címen beadott pályázat is pozitív 
elbírálásban részesült a Dél-alföldi Operatív Programból 48,7 millió forint összegben.  

- A Közlekedési, Hírközlési és Energiaügyi Minisztérium pályázatán is sikerrel 
szerepeltek, amely a közlekedés biztonságát elősegítő, az országos közutak átkelési 
szakaszain a forgalomcsillapítására, a gyalogosok védelmére vonatkozó fejlesztések 
megvalósítását célozza meg. A városháza és a Hősök tere között létesül egy új 
gyalogos átkelőhely, valamint a Rövid utca – posta közötti szakaszon fogalomlassító 
járdasziget építésére kerül sor. A pályázaton 15,7 millió forintot nyertek. 

 
 
A polgármester röviden ennyiben kívánt szólni a két testületi ülés között történt fontosabb 
eseményekről.  
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Mivel hozzászólás nem hangzott el, szavazásra kéri a testületi tagokat.  
Aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló jelentést, valamint a 
polgármesteri tájékoztatót a két testületi ülés között történt eseményekről kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadja a lejárt határidejű határozatokról szóló jelentést, 
valamint a polgármesteri tájékoztatót a két testületi ülés között történt eseményekről a 
következő határozattal: 
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Határozat: 
10/2009.(I.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete 398/2008.(XI.27.); 
408/2008.(XI.27.); 409/2008.(XI.27.); 410/2008.(XI.27.); 411/2008.(XI.27.); 
412/2008.(XI.27.); 417/2008.(XI.27.); 419/2008.(XI.27.); 422/2008.(XI.27.); 
423/2008.(XI.27.); 424/2008.(XI.27.); 425/2008.(XI.27.); 426/2008.(XI.27.);  
427/2008.(XI.27.);   428/2008.(XI.27.);   429/2008.(XI.27.);   433/2008.(XI.27.); 
440/2008.(XII.11.);   444/2008.(XII.11.);   446/2008.(XII.11.);   448/2008.(XII.11.); 
451/2008.(XII.11.); 453/2008.(XII.11.); 454/2008.(XII.11.); 455/2008.(XII.11.); 
456/2008.(XII.11.);  457/2008.(XII.11.); 458/2008.(XII.11.); 461/2008.(XII.11.); 
462/2008.(XII.11.); 465/2008.(XII.11.); Kt. határozatok végrehajtásáról szóló 
jelentést jóváhagyólag tudomásul veszi, valamint a polgármesteri tájékoztatót a két 
testületi ülés között történt eseményekről.  

 
 
 
 
1. Napirendi pont  
 
Pap Tibor polgármester – rátér az első napirend megtárgyalására, amely a Békés Megyei 
Tüzeléstechnikai Kft. tevékenységéről szóló beszámoló megvitatása.  
A polgármester megadja a szót Rákóczi József ügyvezető részére, ha az írásos anyaghoz van 
szóbeli kiegészítése akkor, azt tegye meg.  
Rákóczi József Békés Megyei Tüzeléstechnikai Kft. ügyvezetője – köszönti a képviselő-
testületi ülésen megjelenteket. Örömmel fogadta a képviselő-testületi ülésre történő 
meghívást.   
Röviden szól arról, hogy a lakosságot folyamatosan tájékoztatják a kémények seprésének, 
ellenőrzésének, vizsgálatának fontosságáról, a várható veszélyhelyzetről. A tájékoztatás 
ellenére vannak ingatlantulajdonosok, akik az ismételt értesítések ellenére sem biztosítják a 
munkavégzés feltételeit, azaz nem tartózkodnak otthon a megjelölt időpontban. Lehetőség van 
új időpont kérésére is.  
A közszolgáltatás végzése során nagy segítség részükre a jegyző közreműködése, aki a zárt 
lakások többszöri értesítésére sem reagálókat figyelmeztetésben részesítette. A jegyzőnek 
megküldik a zárt lakások tulajdonosainak nevét, címét. 2008. évben 358 ingatlantulajdonosa 
egyszeri, majd ezek közül 35 ingatlantulajdonos kétszeri értesítésre sem biztosította a munka 
elvégzését.  
A dolgozóik elmondása szerint, amely ingatlanokba be tudnak jutni és a munkájukat el tudják 
végezni, ott a szolgáltatásukkal meg vannak elégedve.  
Figyelembe kell venni a jelenlegi gazdasági helyzetet, ahol a gáz ára egyre jobban emelkedik 
és a lakosság nagy része áttér a szilárd anyagokkal való tüzelésre. Sok esetben figyelmen 
kívül hagyják ennek a tüzelési módnak a veszélyességét. Új és régi tüzelőberendezéseket 
állítanak üzembe és nem tájékoztatják a Tüzeléstechnikai Kft-t a használaton kívüli kémények 
újra használatbavételéről. Ilyen esetekben nem elegendő csak az öngondoskodás. Nemcsak a 
rendelet előírásainak betartása érdekében, hanem az élet és vagyonbiztonság megóvása miatt 
is szükség van a kéményseprő-ipari közreműködésre.  
Az ügyvezető röviden szól a nyilvántartási rendszerükről.  
Az ügyvezető röviden említést tesz a kéményseprésről szóló törvénytervezetről.   
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Az ügyvezető tájékoztatja a jelenlévőket arról, ha nem végzik el a kéményseprő-ipari 
szolgáltatást, milyen problémák merülhetnek fel (tűz keletkezhet, szénmonoxid mérgezés 
stb.). 
Szól a szolgáltatási díjak mértékéről, az elmúlt években történt emelésről, amely az infláció 
mértékével közel azonos arányban van.   
Röviden ennyiben kívánta az írásos anyagot szóban kiegészíteni, valamint bemutatni a 
kéményseprői munka fontosságát. A felmerülő kérdésekre szívesen választ ad. 
 
Közben Novák Imre alpolgármester az ülésre megérkezett, így a testület létszáma 14 fő.  
 
Pap Tibor polgármester – megköszöni Rákóczi József ügyvezetőnek az elmondottakat.  
Megkérdezi, hogy kíván-e valaki kérdést feltenni a Tüzeléstechnikai Kft. ügyvezetőjének? 
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – megköszöni az ügyvezetőnek a beszámolót.  
Kérdése, hogy a megyében van-e kéményseprő szakmunkás képzés? 
Rákóczi József Békés Megyei Tüzeléstechnikai Kft. ügyvezetője – elmondja, hogy a 
megyében van ilyen jellegű képzés, 2005. évben akkreditáltattak egy intézményt (Trefort 
Ágoston Szakközépiskola), ahol kéményseprő szakmunkásokat képeznek ki. Elmondja, hogy 
2005. évben 33 fő, 2008. évben pedig 41 fő kéményseprő szakmunkásvizsgája történt meg, 
Pest megyéből, Csongrád megyéből, Bács-Kiskun megyéből és Békés megyéből. Egy régiós 
képzést hoztak létre. Jó dolognak tartja a megyében történő oktatást és vizsgáztatást, hiszen 
néhány évvel ezelőtt Pécsre kellett menni vizsgázni, amely nagyon költséges volt.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – kérdése még, hogy Dévaványa térségében milyen a 
szakember ellátottság? 
Rákóczi József Békés Megyei Tüzeléstechnikai Kft. ügyvezetője – a képviselő kérdésére 
elmondja, hogy Dévaványán a Szeghalmi kirendeltség dolgozói végzik a feladatot, ahol a 
dolgozók mindegyike kéményseprő szakmunkás.  
Elmondja, hogy a rendelet előírja, hogy betanított munkás csak kéményseprőmester, vagy 
kéményseprő szakmunkás felügyeletével végezheti a tevékenységet. Elmondja, hogy a 
betanított munkás a belépéstől számított 3 éven belül köteles szakmunkásvizsgát tenni.  
A kéményseprő szakmunkásoknak a törvénytervezet szerint akkreditálciós pontokat kell 
gyűjteni, évente 16-24 órás képzésen kell részt venni, amelyet a helyi kamara fog szervezni.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – megköszöni Rákóczi úrnak a kérdésekre adott részletes 
válaszokat.  
Javasolja, hogy a Dévaványai Hírlapban tájékoztassák a lakosokat a kéménysepréssel 
kapcsolatos kötelezettségeikről.  
Rákóczi József Békés Megyei Tüzeléstechnikai Kft. ügyvezetője – a lakosság helyi újságon 
keresztül történő tájékoztatásának akadályát nem látja.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni, kérdést 
feltenni? 
Elmondja, hogy megérkezett az önkormányzathoz a Tüzeléstechnikai Kft-től azon dévaványai 
lakosok névsora, akiknél a szolgáltatást nem tudták elvégezni, mivel nem tartózkodtak otthon 
(358 ingatlan). A listában szereplők közül több személyt is megkérdeztek, a megkérdezettek 
1/3-a elmondta, hogy a kéményseprő nem volt náluk és értesítést sem hagyott. Ezen a téren 
nagyobb odafigyelést kérnek a dolgozóktól.  
Rákóczi József Békés Megyei Tüzeléstechnikai Kft. ügyvezetője – a felvetésre elmondja, a 
kiértesítés úgy történik, hogy szigorú számadású nyomtatványt tölt ki a dolgozójuk, amelyet 
az érintett ingatlan postaládájában helyez el. A sormunkakönyv előre ki van nyomtatva a 
számlákkal együtt. A kéményseprő a területén egy bejárási sorrend szerint halad, ha az 
ingatlan tulajdonost nem találja otthon, kitölti a nyomtatványt és a postaládába helyezi el. 
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Megjegyzi azért a postaládába, mivel egy ajánlott levél ára 275,- Ft, a tértivevénnyes levél 
400,- Ft, ezzel szemben a féléves kéményseprési díj 800,- Ft. Ezt más módon nem tudják 
megoldani, a rendelet is helyben szokásos módot ír elő (lehet falragasz is). A kéményseprő a 
kitöltött nyomtatvány első példányát dobja be a postaládába, a második a tömbben marad. A 
sormunkakönyv feldolgozását követően, újból bedobják az értesítőt a bejárási sorrend szerint. 
A megye egyik településén felmerült az is, nem biztos, hogy a kéményseprő bedobta az 
értesítőket. A kiértesítőket felvitték számítógépre az adott település utca szerinti térképére, 
megállapították, hogy a bejárási sorrend és a kiértesítő cédulák sorrendje megegyezett. 
Elképzelhetetlen a kiértesítő cédulák utólagos kitöltése a bejárási sorrendnek megfelelően.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni a felvetésre történő reagálást.  
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta részére. 
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a 
bizottság ülésén a tájékoztatót megtárgyalta, amelyet egyhangúlag elfogadásra javasolnak a 
képviselő-testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Nyuzó Mariettának az elmondottakat. 
Megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni, kérdést feltenni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás, kérdés, nem hangzott el. 
Megköszöni Rákóczi úrnak a beszámolót, a kérdésekre adott válaszokat. 
A polgármester a napirendet lezárja.  
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki elfogadja a Békés Megyei Tüzeléstechnikai Kft. tevékenységéről szóló tájékoztatót kéri, 
az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 12 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
11/2009.(I.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Békés Megyei 
Tüzeléstechnikai Kft. tevékenységéről szóló tájékoztatót jóváhagyólag tudomásul 
veszi.  
 
Felelős:  - 
Határidő:  - 

 
 
 
 
2. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a második napirendi pontra, amely az E.On Tiszántúli 
Áramszolgáltató Zrt. tájékoztatója a közszolgáltatás helyzetéről az elektromos közszolgáltatás 
területén.  
A polgármester elmondja, hogy az írásos tájékoztatót a szolgáltató képviselője elkészítette és 
megküldte az önkormányzat részére. Az ülésre hivatalos elfoglaltságuk miatt nem tudtak 
eljönni. 
A tájékoztatóból megállapítható, hogy nem azokra a területekre terjed ki, amit fel szoktak 
vetni egy energia ellátással, áramszolgáltatással kapcsolatosan. 
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A tájékoztató a hálózat fenntartásra vonatkozik, ami nagyon fontos, mert ha ez nem működik 
nincs áramszolgáltatás. A településen a mérésekkel, a díjfizetésekkel kapcsolatosan szoktak 
kérdések felmerülni, illetve nagyon lassú a fogyasztói észrevételekre történő reagálás. 
Elmondja, hogy a Zrt. tevékenysége mellett további szolgáltatók működnek, a korábban 
egységes kézben, helyi kirendeltséggel ellátott módon nyújtott villamos energia 
szolgáltatáshoz képest nem nevezhető jobbnak, a polgármester megítélése szerint 
korszerűbbnek sem.  
Sajnálja, hogy a Zrt. képviselői közül senki sem tudott eljönni az ülésre.  
A polgármester röviden ennyiben kívánta elmondani a véleményét. 
Elmondja, hogy az ülésről mint mindig most is hangfelvétel készül, annak alapján a 
felvetéseket, kérdéseket továbbítani fogják az E.On Áramszolgáltató Zrt. képviselője felé.  
A polgármester megadja a szót Kanó József képviselő részére.  
Kanó József képviselő – röviden szól a meghibásodott utcai világítás kijavításáról (pontos 
bejelentést követően rövid időn belül kijavítják a hibát).  
A képviselő elmondja, hogy a szolgáltatóval eddig még problémája nem volt, meg van 
elégetve a szolgáltatással.  
Pap Tibor polgármester – örömmel vette, hogy van pozitív vélemény is.  
A polgármester megadja a szót Kiss Károly képviselő részére.  
Kiss Károly képviselő – elmondja, a lakosság körében a legnagyobb felháborodást a fák 
kivágása, gallyazása okozta, amelyet nem szakemberek végeztek. Megjegyzi, hogy a kivágott 
fák helyére az önkormányzat újakat ültetett. Elmondja, hogy a földbe maradtak a tuskók, 
amelyek újból ki fognak hajtani. Kérdése, hogy ezekkel mi lesz? 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Mentőkutyás Alapítvány munkatársai elkezdték 
a tuskók körbeásását, talajszint alatti lefűrészelését, földdel visszatöltését annak érdekében, 
hogy a későbbiekben ezek ne okozzanak problémát. A munkát folyamatosan végzik.  
A polgármester megadja a szót Csatári Lajos képviselő részére.  
Csatári Lajos képviselő – elmondja, a bizottsági ülésen szó volt arról, hogy a környező 
településeken a szolgáltató engedélyezi virágtartók villanyoszlopokon történő elhelyezését. 
Tudomása szerint ez ügyben levelezés is történt a szolgáltatóval.  
Kérdése, hogy Dévaványán miért nincs ez engedélyezve? 
Javasolja, ha engedélyezik a virágtartók elhelyezést az oszlopokon, akkor a virágápolással a 
Mentőkutyás Alapítvány dolgozóit bízzák meg.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Balogh Csilla jegyző részére. 
Balogh Csilla jegyző – elmondja, hogy az E.On Áramszolgáltató Zrt. részéről érkezett egy 
levél, melyben leírták, hogy a villanyoszlopon elhelyezett virágtartókat távolítsák el. A 
levélben megszabták a határidőt is. Hivatkoztak arra, hogy a felszerelt virágtartók 
balesetveszélyesek, akadályozzák a vezetékek megközelítését, a munkák elvégzését. 
Pap Tibor polgármester – a polgármester véleménye szerint szigetelt légkábel esetén fel lehet 
szerelni a virágtartókat, Dévaványán a vezetékek nincsenek szigetelve. Elmondja, hogy a 
szolgáltatótól ez ügyben fognak egyeztetni.  
A virágápolással kapcsolatban elmondja, hogy az öntözést, az ápolást az esti órákban 
végezték eddig is, hogy az a forgalmat ne zavarja. 
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – nehezményezi, hogy az E.On Zrt. képviselői nem jelentek 
meg a képviselő-testületi ülésen, a véleményüket nem tudták elmondani személyesen. 
Javasolja, gondolkodjanak abban, hogy másik szolgáltatóval működjenek együtt.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy ez nem olyan egyszerű kérdés.  
Elmondja, hogy az energia beszerzés történhet máshonnan, de akkor új vezetékeket kell 
kiépíteni.  
A polgármester megkérdezi, hogy van-e még valakinek felvetése.  
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A polgármester megállapítja, hogy több felvetés nem hangzott el. 
A polgármester javasolja, hogy a szolgáltató képviselője jelöljön meg egy számukra 
megfelelő időpontot, amikor el tudnak jönni az ülésre és a témával kapcsolatos tájékoztatást 
meg tudják adni a képviselők és az érdeklődők részére.  
A polgármester szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért az elhangzott javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
12/2009.(I.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete egyeztetni kíván az E.On 
Tiszántúli Áramszolgáltató Zrt. régióközpontjával arra vonatkozóan, hogy a Zrt. 
képviselője által megjelölt időpontban az elektromos közszolgáltatás  helyzetéről 
szóló tájékoztatót ismételten megtárgyalja, és kéri a Zrt. képviselőjének az ülésen 
történő megjelenését.  

 
A képviselő-testület megbízza szervezési irodát, hogy az E.On Tiszántúli 
Áramszolgáltató Zrt. régióközpontját a testület döntéséről tájékoztassa.  
 
Felelős: Balogh Csilla jegyző  
Határidő: azonnal   

 
 
 
 
3. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a harmadik napirendi pontra, amely a 2009. évi költségvetés 
tervezetének előzetes megtárgyalása. 
Elmondja, hogy az előterjesztés előkészítése során az intézményi igényeket, a hivatali 
javaslatot a költségvetési egyeztető munkacsoport áttekintette, a Pénzügyi Bizottság az 
előterjesztést ülésén megvitatta.  
A polgármester megadja a szót Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető részére. 
Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető – elmondja, hogy az előterjesztésben 
látható, hogy a költségvetés készítésekor első olvasatban 253.154 eFt hiány mutatkozik, 
amelyből működési hiány 22.695 eFt, a fejlesztési hiány pedig 230.459 eFt. A költségvetés 
csak egyensúlyban lehet. Elmondja, hogy az előterjesztés mellékletét képező 
rendelettervezetben a javaslat szerint a működési hiányt működési célú hitelfelvétellel, a 
fejlesztési hiányt pedig a kötvénykibocsátás teljes felhasználását jelentené, valamint a 
folyószámlahitel igénybevételi is részben megtörténne.  
Az irodavezető elmondja, hogy az előterjesztés készítése óta a hiány nőtt, az okokat röviden 
ismerteti.  
Elmondja, hogy az előterjesztésben 22.695 eFt működési hiány szerepel.  
Szó volt arról, hogy ha nem kapják a dolgozók a 13. havi juttatást, azt valamilyen módon 
kompenzálják, javaslatként hangzott el 50.000,- Ft/dolgozó, amely 10 millió forintot jelentett 
volna kiadásként. Időközben változott a 13. havi juttatás formája, módja. A költségvetési 
munkacsoport javasolta, dolgozónként háromszori alkalommal utalvány formájában történő 
juttatást, amelynek összege 4.290 eFt (ezen összeg a működési hiányt növeli).  
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Az irodavezető elmondja, hogy a 2007. évi normatív elszámolásból adódó visszafizetési 
kötelezettség 1.342 e Ft.  
Elmondja, hogy a tervezetben nem szerepel általános tartalék, 16 millió forintos összeggel 
gondolták betervezni, amely a működési kiadás 1,5 %-át jelenti. 
Az irodavezető elmondja, hogy nincs betervezve, de a január 15-i rendkívüli képviselő-
testületi ülésen döntöttek arról, valamint a pénzügyi tranzakció is megtörtént, hogy a 
Szeghalmi Polgárvédelmi Kirendeltség részére 255 eFt támogatást nyújt a képviselő-testület.  
Az irodavezető a kiadásnövekedést ennyiben kívánta ismertetni.  
Az irodavezető elmondja, hogy a bevétel csökkenéssel ugyanazt a hatást érik el, mint a 
kiadásnövekedéssel csak a másik oldalon.  
Elmondja, hogy az elmúlt évi adatokkal számoltak Ecsegfalvánál (Intézményfenntartó 
Társulás). Az eredetileg betervezett átlag pénzeszközből 2.271 eFt-al kevesebbet várnak 2009. 
évben, mint 2008. évben.  
Az elmondottakat összegezve 24.658 eFt-al nő az eddigi hiány, tehát a működési hiány az 
anyagtól eltérően 47.353 eFt. A hiány kezelésére működési hitelt szükséges felvenni.  
Az irodavezető elmondja ahhoz, hogy hitelfelvételre kerüljön sor jogszabály alapján, be kell 
mutatni az önkormányzat hitelképességének felső határát, amely 2009. évben a jelen adatok 
alapján 88.779 eFt. Tehát ekkora összegű hitelt vehet fel az önkormányzat.  
A fejlesztésről röviden szól, hiszen arról célonként dönt a képviselő-testület.  
A kiadott anyagtól eltérően a fejlesztési kiadás is nő. Az egyeztető munkacsoport, valamint a 
Pénzügyi Bizottság is tárgyalta ülésén, hogy a Strandfürdőnél a beléptető rendszert meg kell 
oldani, amely 2 millió forint felújítási kiadást jelent. Két terv készítése vált szükségessé (a 
tervkészítéssel kapcsolatos előterjesztéseket a képviselők megkapták), amelynek összege 
3.360 eFt. 
Az elmondottak alapján az összes hiány 283.194 eFt, a költségvetés főösszege pedig 
1.986.579 eFt-ra módosul.  
Az irodavezető kiegészítésképpen ennyit kívánt elmondani a jelenlévőknek. A felmerülő 
kérdésekre szívesen választ ad.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni az irodavezetőnek az elmondottakat.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre részére, hogy ismertesse a Pénzügyi Bizottság 
véleményét.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – az irodavezető részletesen elmondta, 
hogy milyen változásokkal kell szembenézniük. A költségvetés összeállításakor most is, mint 
mindig hiánnyal kell szembe nézni, amit kezelni kell és kezelni is fognak.  
A bizottsági elnök kiemeli, hogy a működési hiány 47.353 eFt, amely véleménye szerint 
kezelhető. Véleménye szerint a fejlesztési terület aggasztóbb, ott kell vissza venni a 
költekezésből.  
Elmondja, hogy számos dolog nem szerepel a fejlesztések között, mint pl. a Tőkerészi kút 
felújítása, útépítések stb., amelyek még növelnék a fejlesztési oldal hiányát.  
Javasolja, hogy a költségvetési egyeztető munkacsoport február elején újból ülésezzen, akkor 
a számok ismeretében már tudnak dönteni arról, hogyan álljon össze a költségvetés.  
A bizottság javaslata, hogy a hiány kezelésére hitelfelvétellel számoljanak. 
A bizottság egyhangúlag elfogadásra javasolja a képviselő-testület felé a költségvetés tervezet 
elfogadását.  
Köszöni a figyelmet, röviden ennyit kívánt szólni.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
A polgármester elmondja, hogy eddig még működési célú hitelfelvételére nem volt szükség, 
most is a tervezetbe kívánják beállítani, ahogyan a bizottság elnöke is elmondta. A hitelt a 
későbbi években kellene majd visszafizetni, amire nem biztos, hogy képesek lesznek. A 
fejlesztési oldal esetében egyértelmű, hogy a jelenleg 237 millió forintnál is több fejlesztési 
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célú kiadást, az önerőt részben, illetve olyan beruházást, amelyhez pályázati forrás sincs, de 
döntöttek róla, hogy el kell végezni, nem tudják a 200 millió forintos kötvényből származó 
forrásból kielégíteni. Át kell nézni mi az, amit feltétlenül meg kell csinálni.  
A polgármester megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére.  
Földesi Zoltán képviselő – véleménye szerint a dolgozók 13. havi juttatásának 
kompenzálásáról utólag is hozhatnak döntést. Az sem biztos még, hogy kompenzálni kell. A 
képviselő az erre vonatkozó összeget nem szerepeltetné a költségvetésben.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, elhangzott a bizottsági ülésen is, hogy ilyen célra 
működési hitelt felvenni nem lenne jó dolog. A polgármester javasolja, hogy a 
költségvetésben maradjon benne ezen összeg, de addig ne kerüljön sor a kifizetésre, amíg meg 
nem tudják rá teremteni a fedezetet. Ez egy olyan előirányzat, amelyet feltételekhez kötnek. 
Megjegyzi máskor is volt már ilyenre példa.  
A polgármester megkérdezi, hogy van-e még valakinek észrevétele, javaslata? 
A polgármester megadja a szót Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető részére.  
Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető – elmondja, hogy a Dévaványai Cigány 
Kisebbségi Önkormányzat részére a költségvetésben 200.000,- Ft támogatás van betervezve. 
Kérdése, hogy a képviselő-testület ezen összeget elfogadhatónak tartja-e? 
Tájékoztatásképpen elmondja, hogy a DCKÖ költségvetésében 784 eFt hiány mutatkozik. 
Állami támogatásként 555 eFt-al számolnak.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy erről is volt bizottsági állásfoglalás. 
A polgármester megadja a szót Földi Imre részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság egyetértett a 200.000,- Ft-os 
támogatással. A civilszervezetekhez hasonlóan ebben az esetben is létszámarányosan van 
megállapítva a támogatási összeg.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy a DCKÖ támogatásával kapcsolatban kíván-e 
valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a bizottsági javaslattal, hogy az előző évhez hasonlóan 200.000,- Ft-al 
támogassák a Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzatot kéri, az kézfelnyújtással 
jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

Határozat: 
13/2009.(I.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az 
önkormányzat 2009. évi költségvetésben a Dévaványai Cigány Kisebbségi 
Önkormányzat támogatására 200.000,- Ft-ot állít be.  
 
Felelős: Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető  
Határidő:  értelemszerint 

 
 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – elmondja, hogy a kötvénykibocsátásból származó bevételt 
csak fejlesztési célra használják fel, működési célra ne.  
Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető – elmondja, hogy a kötvénykibocsátásból 
származó hozadékhoz, csak a képviselő-testület döntése alapján juthatnak hozzá 



 13

Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy a költségvetéssel kapcsolatban kíván-e még 
valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el.  
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki elfogadja az önkormányzat 2009. évi költségvetésének tervezetét első olvasatban, 
valamint megbízza a Pénzügyi Bizottságot és a költségvetési egyeztető munkacsoportot, hogy 
a hivatal szakembereivel közösen ismételten tekintse át a költségvetés bevételi és kiadási 
oldalát és folytasson tárgyalásokat az önkormányzati intézmények vezetőivel kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
14/2009.(I.29.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete az önkormányzat 2009. évi 
költségvetésének tervezetét első olvasatban elfogadja. 
 
A képviselő-testület megbízza a Pénzügyi Bizottságot és a költségvetési egyeztető 
munkacsoportot, hogy a hivatal szakembereivel közösen ismételten tekintse át a 
költségvetés bevételi és kiadási oldalát és folytasson tárgyalásokat az önkormányzati 
intézmények vezetőivel. 
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a végleges költségvetési 
javaslatot a februári ülésen terjessze a képviselő-testület elé.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 

Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 

Határidő:  értelemszerint  
 
 
 
 
4. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a negyedik napirendi pont megtárgyalására, amely a 
tanköteles gyermekek első évfolyamra történő beíratása időpontjának meghatározása a 
2009/2010. tanévre vonatkozóan.  
A polgármester elmondja, hogy Csatári Terézia igazgatási irodavezető készítette az 
előterjesztést. 
A polgármester megkérdezi az irodavezetőt, hogy az írásos anyaghoz kíván-e kiegészítést 
tenni? 
Csatári Terézia igazgatási irodavezető – az írásos előterjesztéshez szóbeli kiegészítése nincs.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor bizottsági elnök részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottság a határozati javaslatban szereplő időpontokkal egyetért.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
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Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a határozati javaslatban foglalt időpontokkal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  

 
Határozat: 
15/2009.(I.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Dévaványa-Ecsegfalva 
Intézményfenntartó Társulás által fenntartott Általános Művelődési Központban a 
2009/2010. tanévre a tanköteles gyermekek első évfolyamra történő beíratásának 
időpontját az alábbiakban határozza meg: 
 
1. A dévaványai állandó lakos tanköteles gyermekek első évfolyamra történő 

beíratásának időpontja: 
2009. március 2. (hétfő) 8 00 – 16 00 óráig és 
2009. március 3. (kedd) 8 00 – 16 00 óráig 

2. Az ecsegfalvi állandó lakos tanköteles gyermekek első évfolyamra történő 
beíratásának időpontja: 

2009. március 2. (hétfő) 8 00 – 16 00 óráig. 
3. Az intézmény a beíratás idejét és a beíratással kapcsolatos egyéb közlendőit a határidő 

előtt legalább 30 nappal hozza nyilvánosságra a helyben szokásos módon. 
 

A képviselő-testület megbízza az ÁMK igazgatóját, hogy a határozatban foglaltak szerint 
járjon el.  
 
Felelős:  Baloghné Berényi Erzsébet az Általános Művelődési Központ igazgatója  
Határidő: értelemszerint 

 
 
 
5. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér az ötödik napirendi pont megtárgyalására, amely beíratás 
időpontjának meghatározása a 2009/2010. tanévre az ÁMK alapfokú művészetoktatási 
intézményére vonatkozóan.  
A polgármester elmondja, hogy az előterjesztést szintén Csatári Terézia igazgatási 
irodavezető készítette.  
A polgármester megkérdezi az irodavezetőt, hogy az írásos anyaghoz kíván-e kiegészítést 
tenni? 
Csatári Terézia igazgatási irodavezető – az írásos előterjesztéshez szóbeli kiegészítése nincs.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor bizottsági elnök részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottság a határozati javaslatban szereplő időpontokkal egyetért.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a határozati javaslatban szereplő időpontokkal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
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Határozat: 
16/2009.(I.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Dévaványa - 
Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás által fenntartott Általános Művelődési 
Központ József Attila Művelődési Ház és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 
Intézményegységében a 2009/2010. tanévre a művészetoktatásra jelentkező tanulók 
beírását  

2009. március 2.(hétfő) 800 – 1600 óráig és 
2009. március 3.(kedd) 800 – 1600 óráig kell elvégezni. 

 
A képviselő-testület megbízza az ÁMK igazgatóját, hogy a határozatban foglaltak 
szerint járjon el.  

 

Felelős:  Baloghné Berényi Erzsébet az Általános Művelődési Központ 
igazgatója  

Határidő:  értelemszerint 
 

 
 
6. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a hatodik napirendi pont megtárgyalására, amely az óvodai 
beíratás időpontjának meghatározása a 2009/2010. nevelési évre vonatkozóan.  
A polgármester elmondja, hogy az előterjesztést szintén Csatári Terézia igazgatási 
irodavezető készítette.  
A polgármester megkérdezi az irodavezetőt, hogy az írásos anyaghoz kíván-e kiegészítést 
tenni? 
Csatári Terézia igazgatási irodavezető – az írásos előterjesztéshez szóbeli kiegészítése nincs.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor bizottsági elnök részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottság a határozati javaslatban szereplő időpontokkal egyetért.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a határozati javaslatban szereplő időpontokkal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 
Határozat: 
17/2009.(I.29.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Dévaványa-Ecsegfalva 
Intézményfenntartó Társulás által fenntartott Általános Művelődési Központ Óvoda Bölcsőde 
Intézményegységébe a 2009/2010. nevelési évre történő óvodai jelentkezés módját és az 
óvodai felvétel időpontját az alábbiak szerint határozza meg: 
 

1. A 2009. szeptember 31-jéig harmadik életévét betöltő/betöltött dévaványai gyermeket 
a 2009/2010. óvodai nevelési évre a szülő/törvényes képviselő személyesen, 
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2009. március 2-án 800-1600 óráig valamint 
2009. március 3-án 800-1600 óráig 

írathatja be az 5510 Dévaványa, Eötvös u. 2. sz. alatti óvodai telephelyen. 
 

2. A 2009. szeptember 31-jéig harmadik életévét betöltő/betöltött ecsegfalvi gyermeket a 
2009/2010. óvodai nevelési évre a szülő/törvényes képviselő személyesen, 

2009. március 2-án 800-1600 óráig 
írathatja be az 5515 Ecsegfalva, Árpád u. 14. sz. alatti iskola épületében. 

 
Az Általános Művelődési Központ a beiratkozás idejét és a beiratkozással kapcsolatos egyéb 
közlendőit a határidő előtt legalább 30 nappal hozza nyilvánosságra a helyben szokásos 
módon. 
 
Felelős:  Baloghné Berényi Erzsébet az Általános Művelődési Központ igazgatója 
Határidő:  értelemszerint 
 
 
 
7. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a hetedik napirendi pont megtárgyalására, amely az óvoda 
nyári zárvatartásáról való döntéshozatal a 11/1994.(VI.8.) MKM r. 2. § (7) bek. alapján. 
A polgármester elmondja, hogy az előterjesztést szintén Csatári Terézia igazgatási 
irodavezető készítette.  
A polgármester megkérdezi az irodavezetőt, hogy az írásos anyaghoz kíván-e kiegészítést 
tenni? 
Csatári Terézia igazgatási irodavezető – elmondja, a tegnapi bizottsági ülésen elhangzott, 
hogy szerencsés lenne egy írásos nyilatkozat az ecsegfalvi óvoda zárvatartására vonatkozóan. 
A tegnapi napon faxon megérkezett Ecsegfalva polgármesterétől az írásos nyilatkozat, 
amelyet az irodavezető felolvas a jelenlévőknek. (Az írásos nyilatkozat a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.) 
Köszöni a figyelmet ennyiben kívánta tájékoztatni a testületet.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az előterjesztésben 2009. augusztus 17. - 2009. 
augusztus 21. közötti időszakra van megjelölve az óvoda zárvatartásának időpontja, amelytől 
eltérő vélemény alakult ki a bizottsági ülésen. 
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor bizottsági elnök részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy az óvoda 2009. évi nyári zárvatartására vonatkozó tervében, 2009.08.10 -
2009.08.19. közötti időszakra van tervezve, vagyis 8 munkanapra. A bizottság az óvoda tervét 
figyelembe véve a zárvatartás időpontját 2009.08.10. - 2009.08.19. közötti időszakra 
vonatkozóan javasolja elfogadni a képviselő-testületnek.  
A bizottság elnöke elmondja, hogy javaslatuk meghozatalakor figyelembe vették az 
előterjesztésben felsorolt munkáltatók szabadságolási tervét is.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni dr. Ágoston Sándor bizottsági elnöknek a javaslat 
ismertetését.  
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a bizottsági javaslattal, hogy az óvoda nyári zárvatartása 2009.08.10. és 
2009.08.19. közötti időszakban legyen kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
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Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 13 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 
Határozat: 
18/2009.(I.29.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Képviselő-testülete az Általános Művelődési Központ Óvoda Bölcsőde 
Intézményegységében a nyári zárva tartás időpontját az alábbiak szerint határozza meg: 
 

1. Az Általános Művelődési Központ Óvoda Bölcsőde Intézményegysége dévaványai 
telephelyei nyári zárva tartásának időpontja: 2009. augusztus 10. - 2009. augusztus 19-
ig tart. 

 
2. Az Általános Művelődési Központ Óvoda Bölcsőde Intézményegysége Ecsegfalvi 

Óvoda tagintézménye nyári zárva tartásának időpontja: 2009. július 6. - 2009. július 
31-ig tart. 

 
A Képviselő-testület megbízza az intézmény vezetőjét, hogy az óvoda nyári zárva tartásának 
időpontjáról legkésőbb február tizenötödikéig a tájékoztassa a szülőket. 
 
Felelős:  Baloghné Berényi Erzsébet az Általános Művelődési Központ igazgatója 
Határidő:  2009. február 15. 
 
 
 
8. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a nyolcadik napirendi pont megtárgyalására, amely a 
bejelentéseket tartalmazza.  
Az első bejelentést Balogh Csilla jegyző terjesztette a testület elé, amely rendelet 
módosítással kapcsolatos.  
A polgármester elmondja, hogy a Költségvetési Egyeztető Munkacsoport ülésén a jelenlévő 
tagok indokoltnak látták a képviselő-testület otthonteremtés helyi támogatásáról szóló 
rendeletének módosítását a támogatás mértékét illetően. A támogatás mértéke már nagyon 
hosszú idő óta nem emelkedett, annak mértéke lakóház építés esetén 400.000,- Ft, 
lakásvásárlás esetén pedig maximum 300.000,- Ft-ig terjedhet.  
A gazdasági válság következtében sokkal nehezebb a pénzintézeti kölcsönhöz jutás, 
szigorodtak a saját erő- és kamatfeltételek is, ezért a hitel elbírálás során kiemelkedő 
jelentősége van a saját erő nagyságának.  
A munkacsoport indokoltnak tartotta és javasolja emiatt a képviselő-testület felé a támogatás 
összegének növelését, melyet egységesen maximum 500.000,- Ft-ban javasol megállapítani.  
A munkacsoport az éves költségvetésben erre a célra betervezendő keretösszeg nagyságán 
nem javasol emelni.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére. 
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság a rendelettervezetet 
elfogadásra javasolja a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Nyuzó Marietta bizottsági elnök részére. 
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság 
szintén elfogadásra javasolja a testület felé a rendelettervezetet.  
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Pap Tibor  polgármester – megadja a szót Novák Imre alpolgármester részére.  
Novák Imre alpolgármester – elmondja, hogy a Költségvetési Egyeztető Munkacsoport 
javaslatát támogatja.  
A tervezet 2. §-ában a támogatásban részesíthetők körére vonatkozó szabályoknál nem 
szerepel az, hogy egyedülálló személy is kaphat támogatást. Ezt mindenképpen javasolja a 
rendeletbe szerepeltetni. Megjegyzi, hogy már ezt több alkalommal felvetette.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére. 
dr. Ágoston Sándor képviselő – egyetért Novák Imre alpolgármester javaslatával. 
Pap Tibor  polgármester – megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére. 
Földesi Zoltán képviselő – javasolja, hogy a rendelet 2. § (1) bekezdése a következőképpen 
szóljon: 
Helyi önkormányzati támogatásban részesíthető az arra rászoruló nagykorú személy, aki a 
településen legalább 3 éve állandó lakóhellyel, vagy tartózkodási hellyel rendelkezik.   

Pap Tibor  polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a rendelet megalkotásával, az elhangzott javaslatokkal együtt kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 10 igen szavazattal, 4 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül  
 

megalkotja Dévaványa Város Önkormányzata 
 Képviselő-testületének 

1/2009.(I.30.) ör. rendeletét 
 

az otthonteremtés helyi támogatásáról  
 
(Az elfogadott rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Pap Tibor  polgármester – elmondja, hogy a következő bejelentést szintén Balogh Csilla 
jegyző készítette, amely rendeletalkotással kapcsolatos.  
A polgármester elmondja, hogy az elmúlt évi Várospolitikai fórumon is felvetődött, hogy a 
településen több utcában problémát okoz a házszámtáblák kihelyezésének hiánya, vagy a nem 
valós állapotnak megfelelő házszámtáblák cseréjének a hiánya. Az orvosok, mentők, tűzoltók, 
posta stb. feladat végzését megnehezíti a kialakult helyzet.  
A fórumon ígéret hangzott el arra vonatkozóan, hogy ebben a tárgykörben a képviselő-testület 
megvizsgálja az önkormányzati rendeletalkotás lehetőségét. 
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére. 
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság a rendelettervezetet 
elfogadásra javasolja a testület felé. A bizottsági ülésen elhangzott, hogy vállalkozóktól 
kérjenek árajánlatot e tárgykörben. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Nyuzó Marietta bizottsági elnök részére. 
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság 
szintén elfogadásra javasolja a testület felé a rendelettervezetet.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a rendelet megalkotásával kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
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Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül  
 
 
 

megalkotja Dévaványa Város Önkormányzata 
 Képviselő-testületének 

2/2009.(I.30.) ör. rendeletét 
 

a házszámozás rendjéről  
 
(Az elfogadott rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztés a gyermekétkeztetés 
nyersanyag költségére vonatkozó emelési kérelem.  
Az előterjesztést Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető készítette, amelynek 
alapját a Váradi Étkeztetési Bt. kérelme képezi.  
A Pénzügyi Bizottság, valamint a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság ülésén az előterjesztést 
megtárgyalta.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy az ülésen részletesen 
foglalkoztak a témával. Az ülésen jelen volt a Bt. vezetője is. 
A bizottsági tagok közül 3 fő támogatta a rendelettervezetet, 2 fő pedig tartózkodott.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Nyuzó Marietta bizottsági elnök részére.  
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság a 
tervezetet elfogadásra javasolja a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – látható az előterjesztésből, hogy a KSH információja alapján az 
átlagos infláció 6,1 %, az élelmiszerre vonatkozóan 10,2 %. A Bt. vezetője, ahogy a 
táblázatban is látható átlagosan 5 % és 8 % növekedéssel dolgozta ki a beadványát általános 
forgalmi adó felszámítása nélkül. 
A bölcsődei ellátottaknál az emelés mértéke 5 %, az óvodai ellátottak esetében 8 %, az iskolai 
ellátottaknál 6 % és a menzai ellátottak esetében 8 %, ha a képviselő-testület megalkotja a 
rendeletet.  
A polgármester megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére.  
Földesi Zoltán képviselő – elmondja, hogy nem étkezik a Váradi Bt-nél, de több esetben 
hallott minőségi kifogásról. A közelmúltban volt olyan ebéd, amelyből csak egy óvónő és egy 
gyermek evett, a képviselő említést tesz a nutellás kenyérről is.  
Az emelést elfogadhatónak tartja a képviselő, meglátása, hogy a minőségen mindenképpen 
javítani kell.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy bizottsági ülésen is felvetődtek a Földesi Zoltán 
által elmondottak. A Bt. vezetője az ülésen is elmondta a tervezett elképzelést. A 
polgármester megadja a szót Váradi Károly részére.  
Váradi Károly a Váradi Étkeztetési Bt. vezetője – elmondja, hogy korábban végeztek 
felméréseket az idősek otthonában, az iskolában és az óvodában is.  
Elmondja, hogy az intézmények két héttel korábban megkapják az étlapot, amelyre reagálást 
nem szoktak kapni. Elmondja, hogy a mogyorókrém a gyermekek étkeztetéséhez elő van írva. 
1000 főre nagyon nehéz úgy főzni, hogy mindenki szeresse az elkészített ételt. Arra 
törekszenek, hogy a gyerekek ne maradjanak éhen. 
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Röviden szól arról, hogy az idősek otthonából is írásban visszajelezték, hogy nem kérnek 
barnakenyeret. Ezt tudomásul vették és ellenőrzés esetén a levéllel tudják igazolni, hogy nincs 
igény a barnakenyérre.  
A Bt. vezetője elmondja, hogy minden óvodának lehetősége van egy hetes étlap 
megtervezésére, azon változtatni nem szoktak.  
Az igényeket jelezzék feléjük és azokat figyelembe veszik.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére. 
dr. Ágoston Sándor képviselő – elmondja, hogy meg van elégedve a napközi konyha 
szolgáltatásával megjegyzi, hogy már 30 éve onnan étkezik.  
Látható, hogy a Dévaványán alkalmazott étkezési díjak sok éve alacsonyabbak a környező 
településen alkalmazott díjaknál.  
A képviselő az emelés mértékével egyetért, azt reálisnak tartja.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Váradi Károly részére.  
Váradi Károly a Váradi Étkeztetési Bt. vezetője – röviden ismerteti a jelenlévőkkel a 
környező településen alkalmazott étkezési térítési díjakat, valamint szól arról, hogy a szülőket 
mekkora összeg fogja terhelni havonként, ha a testület elfogadja a kérelmét.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – véleménye, hogy a környező településen 
árak ismertetése nem volt szükséges. Fontos az étel minősége és a településen alkalmazott ár.  
Véleménye szerint az intézményekben el kellene helyezni felmérő lapokat, amelyen 
visszajelzést kaphat a Bt. a szolgáltatás minőségéről. A bizottság elnöke javaslatot tesz arra, 
hogy véletlenszerűen tartsanak ellenőrzéseket az intézményeknél étkezési időben. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Nyuzó Marietta képviselő részére.  
Nyuzó Marietta képviselő – elmondja, korábban is volt arra lehetőség, hogy megtervezzék az 
étlapot az intézmények, ezzel a lehetőséggel nem élnek. A képviselő meg van elégedve az étel 
minőségével.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Pihurik Katalin képviselő részére.  
Pihurik Katalin képviselő – elmondja, hiába tervezik meg az étlapot és az alapján készítik el 
az ételt, ha a gyermek nem hajlandó megenni. Nagyon jó dolognak tarja, hogy a településen 
működik napközi konyha.  
A képviselő túlzottnak tartja azt, hogy csak egy óvónő és egy gyermek evett az ebédből.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére. 
Földesi Zoltán képviselő – az elmondottakkal azt szeretnék elérni, hogy a gyermekek az ételt 
egyék meg. Megérti azt is, hogy vannak előírások, amit be kell venni az étrendbe. Hiába olcsó 
az étel, ha azt nem eszik meg. 
Váradi Károly a Váradi Étkeztetési Bt. vezetője – elmondja, hogy az ÁNTSZ ajánlásában 
szerepel, hogy mit kellene tartalmazni az étrendnek. Az ajánlásban szerepel pl. a belsőségből 
készült leves is. 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az ÁNTSZ 17 konyhát minősít, ahol 
gyermekétkeztetés van, Dévaványa jó helyen szerepel.  
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért az előterjesztésben szereplő emelés mértékével és a rendelettervezetet elfogadja 
kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 12 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül  
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megalkotja Dévaványa Város Önkormányzata 
 Képviselő-testületének 

3/2009.(I.30.) ör. rendeletét 
 

a napközi konyhán fizetendő étkezési térítési díjakról  
 
(Az elfogadott rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy már tett említést arról, hogy az Új Magyarország 
Fejlesztési Terv Dél-alföldi Operatív Program támogatási rendszeréhez benyújtott 
„Dévaványa kistérségi szerepének erősítése a települési örökség megőrzésével és 
fejlesztésével” című, DAOP-5.1.2/B-2008-0011 jelű pályázat sikeres volt, 48.116.025,- Ft 
összegben támogatásra érdemesnek ítélték meg. 
A 687.750,- forintos összköltség csökkentés a műszaki ellenőr maximált összegének 
túllépéséből adódik. A tervezett 1.500.000,- Ft műszaki ellenőri költség így 812.250,- Ft-ra 
módosul a Bizottság javaslatának megfelelően. Így a csökkentett összköltség: 53.462.250,-Ft. 
Teljesítendő előfeltétel, mint projektgazda nyilatkozni szükséges, hogy a projektet a javasolt 
támogatásból változatlan műszaki tartalommal megvalósítják, továbbá a támogatási szerződés 
megkötéséhez szükséges a képviselő-testület határozata, melyben szerepel, hogy a 2009. évi 
költségvetésben beállították a saját erő forrását és ennek megfelelően az önkormányzat 2009. 
évi költségvetési rendelet tervezetében felhalmozási kiadások között szerepel.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság egyhangúlag támogatja a 
határozati javaslatban foglaltakat. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a bizottsági javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
19/2009.(I.29.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a „Dévaványa 
kistérségi szerepének erősítése a települési örökség megőrzésével és fejlesztésével” 
című DAOP-5.1.2/B-2008-0011 jelű pályázat 48.116.025,- Ft összegű támogatását 
elfogadja és a projektet a javasolt támogatásból, csökkentett 53.462.250,- Ft 
összköltségből változatlan műszaki tartalommal megvalósítja és a saját erő forrását 
 – 5.346.225,- Ft-ot – a 2009. évi költségvetésébe a felhalmozási kiadások terhére 
beállította. 
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert a Támogatási szerződés megkötésével 
és, hogy nyilatkozatban vállalja támogatásból változatlan műszaki tartalommal 
történő megvalósítást.  
 
Felelős: Feke László műszaki irodavezető 
Határidő: szerződéskötés 
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Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy Dévaványa város központjában megvalósuló, 
illetve részben megvalósult közlekedési építmények (autóbusz állomás, buszöböl, parkoló 
helyek, kerékpárút, gyalogos átkelőhely) építési, korszerűsítési munkálatait engedélyező 
Nemzeti Közlekedési Hatóság által kiadott BE/UV/451/17/2005. sz. építési engedély lejárt, az 
önkormányzat kérte annak meghosszabbítását. Az eljárás során szükséges a tervező által 
elkészített átdolgozott, felülvizsgált, aktualizált terv becsatolása, valamennyi érintett 
szakhatóság bevonásával.  
A tárgyi munkára a meglévő tervet készítő STOP-Terv Bt. (5600 Békéscsaba, Andrássy út 8.) 
adott árajánlatot, amely 800.000,- Ft + ÁFA. 
Az ajánlati ár tartalmazza az engedélyezési eljáráson túl 3 példány komplett 
tervdokumentáció átadását is. 
Az engedélyezési, meghosszabbítási eljárás a már elnyert, 2009-ben megvalósuló munkálatok 
miatt mindenképpen szükséges, valamint lehetőséget ad a későbbiekben megjelenő 
pályázatokon való részvételhez. 
Az eljárással meghosszabbított érvényességi határidő 2 év. 
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság egyetért azzal, hogy a 
STOP-Terv Bt-t bízzák meg a feladat elvégzésével 800.000,- Ft + áfa összegért.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a bizottsági javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
20/2009.(I.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy megbízza a 
STOP-Terv Bt-t, (5600 Békéscsaba, Andrássy út 8.) Dévaványa Város 
településközpont építési engedélyének átdolgozására, felülvizsgálatára, 
aktualizálására 800.000,- Ft  + ÁFA  áron.  
A képviselő-testület a szükséges forrást a 2009. évi költségvetésében a felhalmozási 
célok között biztosítja. 
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert a szerződés megkötésével. 
 
Felelős:     Pap Tibor polgármester  

Lengyel  László műszaki ügyintéző 
Határidő:  2009. március 20. 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy Valach Róbert a BONTÉP 2008 Kft. ügyvezetője 
kérelemmel fordult a képviselő-testület felé, hogy az önkormányzat tulajdonát képező 
Dévaványa, Kisújszállási úti Téglagyár ingatlanán lévő épületeket az abból származó 
anyagokért elbonthassa. Vállalja azt, hogy az ehhez szükséges engedélyeket saját költségén 
beszerzi, a bontást követően terepszintig rendezi a területet. Mindezekért 1.000.000,- Ft + 
ÁFA összeg megfizetését vállalja az erre vonatkozó bontási szerződés megkötését követő 10 
munkanapon belül.  
A polgármester elmondja, hogy a Pénzügyi Bizottság ülésén az előterjesztést véleményezte. 
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A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság nem 
javasolja az épületek, építmények lebontását. Az előterjesztésben részletesen felsorolásra 
került, hogy miért nem javasolják, amit most nem kíván megismételni.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a bizottsági javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

Határozat: 
21/2009.(I.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Dévaványa, 
Kisújszállási út 01634/12 hrsz-ú a.) alrészletű ipartelep, valamint a 01634/6 hrsz-ú 
c.) alrészletű agyaggödör ingatlanon lévő épületeket, építményeket a lehetséges 
végleges hasznosítási lehetőség kialakulásáig nem kívánja elbontani és más célra 
hasznosítani. 
 
Felelős: Feke László műszaki irodavezető 
Határidő: folyamatos 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztés kapcsolódik az előzőhöz. 
Valach Róbert a BONTÉP 2008 Kft. ügyvezetője kérelemmel fordult a képviselő-testület felé, 
hogy az önkormányzat tulajdonát képező Dévaványa, Árpád u. 31. szám, 405 hrsz-ú alatti 
ingatlanán lévő épületet az abból származó anyagokért elbonthassa. Vállalja azt, hogy az 
ehhez szükséges engedélyeket saját költségén beszerzi, a bontást követően terepszintig 
rendezi a területet. Mindezekért 100.000,- Ft + ÁFA összeg megfizetését vállalja az erre 
vonatkozó bontási szerződés megkötését követő 10 munkanapon belül.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy ebben az esetben sem 
támogatja a bizottság a kérelemben foglaltakat. 
A bizottság elnöke elmondja, hogy a polgármesteri hivatal karbantartó részlegének 2009. évi 
munkatervében szerepel a Dévaványa, Árpád u. 31. szám, 405 hrsz-ú alatti ingatlanon álló 
épület elbontása és az abból keletkező felhasználható építőanyagok további hasznosítása.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a bizottsági javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

Határozat: 
22/2009.(I.29.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Dévaványa, 
Árpád u. 31. szám alatt lévő, 405 hrsz-ú ingatlanon álló épületet a polgármesteri 
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hivatal karbantartó részlegével kívánja elbontatni, illetve az abból keletkező 
felhasználható építőanyagokat, az önkormányzat kívánja továbbhasznosítani. 
 
Felelős: Feke László műszaki irodavezető 
Határidő: folyamatos 
 
 

Pap Tibor polgármester – elmondja, több alkalommal volt már szó a fürdőnél lévő 
fejlesztésről (faházak építése, kiszolgáló épület, sátorhelyek kialakítsa stb.). 
A pályázati kiírásra nem tudtak pályázni, mivel az az elképzeléseknek nem felelt meg, illetve 
a tervek sem álltak a rendelkezésre. Kemping megvalósítására szerettek volna pályázni, amely 
nem szerepelt a támogatható célok között.  
A polgármester elmondja, pályázat benyújtásának határideje május 22., amelyet október 
hónapra fogják eltolni a kiírók. Tehát van bőven idő az előkészületekre.  
A pályázat benyújtásához az építésügyi hatósági eljárásokról, valamint a telekalakítási és az 
építészeti-műszaki dokumentációk tartalmáról szóló 37/2007. (XII.13.) ÖTM rendeletben 
foglaltak szerinti építésügyi engedélyezési tervdokumentáció, valamint tételes költségvetés 
szükséges. 2009. január 20-án árajánlatot kértek a fenti dokumentáció elkészítésére három 
cégtől. Az ajánlatok benyújtásának határidejéig 2009. január 22. 1000 óráig az alábbi kettő 
ajánlat érkezett be. 
 
1. sz. ajánlattevő: 
Neve: Békés Mérnök Tervező, Szolgáltató, Beruházás- és Vállalkozásszervező Kft. 
Székhelye: 5600 Békéscsaba, Pásztor u. 34. 
A bruttó ajánlati ár: 2.580.000,-Ft 
azaz kettőmillió-ötszáznyolcvanezer forint.  
 
2. sz. ajánlattevő: 
Neve: Trisius Építő, Tervező és Szolgáltató Kft. 
Székhelye: 5600 Békéscsaba, Árpád sor 2/2. 
A bruttó ajánlati ár: 2.400.000,-Ft 
azaz kettőmillió-négyszázezer forint.  
 
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, a bizottság egyetért a 
határozati javaslatban foglaltakkal, hogy a Trisius Építő, Tervező és Szolgáltató Kft-t bízzák 
meg a szükséges tervek elkészítésével.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
A polgármester megadja a szót Kondacs György képviselő részére. 
Kondacs György képviselő – a bizottsági ülésen is feltette azt a kérdést, hogy ez a beruházás 
mikor fog megtérülni? Megjegyzi, hogy ilyen nehéz gazdasági helyzetben ezt is szem előtt 
kell tartani.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, amióta a fürdő megépült (1962-1965.) és üzemel mindig 
önkormányzati támogatással működött és veszteséges volt.  
El kell dönteni, hogy a fejlesztést meg szeretnék-e valósítani a pályázati lehetőségek alapján, 
természetesen, ha a saját forrást biztosítani tudják. A támogatás mértéke várhatóan 65 %-os 
lesz. Ezzel a fürdő kihasználtságának lehetőségét is javítják. Tény az is, ha nem az 
elképzeléseknek megfelelően alakulnak a dolgok, akkor több támogatást kell biztosítani a 
fürdő működtetéséhez.  
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta képviselő részére. 
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Nyuzó Marietta képviselő – elmondja, hogy a Gyomaendrődön lévő fürdőt nagyon szépen 
felújították, de annak ellenére veszteséges. Elmondja, hogy egy vidéki vendég inkább elmegy 
Füzesgyarmatra, mert ott van megfelelő szálláshely.  
Véleménye szerint olyan beruházásban kellene gondolkodni, ami egyedi, ami nincs a 
környéken. Nem a beruházás ellen van, csak annak a milyenségén kellene változtatni.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére.  
Földesi Zoltán képviselő – elmondja, problémát jelent az Dévaványán, hogy nagyon kevés 
szálláshely van. Véleménye szerint igény lenne rá.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kiss Károly képviselő részére.  
Kiss Károly képviselő – véleménye szerint szükséges fejleszteni. A beruházás igaz, hogy 
hosszú idő alatt, de meg fog térülni. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – véleménye, hogy a turisztika terén is fejleszteni kell, ez egy 
jó kiinduló pont lesz az idegenforgalom növekedése felé.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kiss Gábor képviselő részére.  
Kiss Gábor képviselő – meglátása, hogy a szolgáltatást, a lehetőséget bővíteni kell a 
településen. 
Pap Tibor polgármester – a polgármester megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a bizottsági javaslattal, hogy a Trisius Építő, Tervező és Szolgáltató Kft-t bízzák 
meg az engedélyezési terv elkészítésével bruttó 2.400.000,- Ft-ért kéri, az kézfelnyújtással 
jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 13 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
23/2009.(I.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy pályázatot 
nyújt be az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program III. tengelyének 
intézkedésére meghirdetett Turisztikai tevékenységek ösztönzése című kiírás 2. 
célterület fejlesztésére Ifjúsági tábor kialakítása Dévaványán címmel, valamint a 
tárgyhoz kapcsolódó engedélyezési terv elkészítésével közbeszerzésekről szóló 
2003. évi CXXIX. törvény alapján a Trisius Kft. (5600 Békéscsaba, Árpád sor 2/2.) 
bruttó 2.400.000,-Ft-os ajánlatát, mint legalacsonyabb összegű ajánlatot hirdeti ki 
nyertesnek. 
A képviselő-testület a szükséges forrást a 2009. évi költségvetésében a felhalmozási 
célok között biztosítja.  
 
A képviselő-testület megbízza a Polgármestert, hogy a határozatban foglaltak szerint 
járjon el és a vállalkozási szerződést kösse meg. 
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 

Feke László műszaki irodavezető 
Határidő: pályázat benyújtása 
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Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy több alakalommal foglalkozott a testület 
energiaracionalizálási ügyekkel. A Caminus Zrt. ajánlatot is tett, amelyben a kondenzációs 
kazánok beépítését javasolta.  
Az előterjesztésben szerepel, hogy próbálkozzanak egy szalma brikettáló üzem létesítésével. 
A fűtéskorszerűsítést a kazánok cseréjével, a meglévők átalakításával lehet megvalósítani, 
amely alkalmassá teszi ezen tüzelőanyaggal történő fűtésre.  
A polgármester javasolja, hogy készüljön részletes megvalósíthatósági tanulmány és azt 
követően döntsenek. 
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – elmondja, hogy az anyagban szereplő 90 millió forintos 
költséget magasnak tartja, véleménye szerint 40-45 millió forintból megvalósítható.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az anyagban az összes bekerülési költség szerepel, 
ami nem egészen jó.  
Több vonalon kell információkat gyűjteni.  
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta képviselő részére.  
Nyuzó Marietta képviselő – kérdése, hogy a fűtést ki fogja elvégezni pl. egy óvodában, az 
óvónő? 
Pap Tibor polgármester – a felmerülő kérdésre elmondja, hogy fűtőt alkalmaznának. Egy 
ember kb. 3 kazán fűtését tudja ellátni. A kazánok nem teljesen automatikusak, felügyelet 
szükséges. 
Elmondja, hogy 15 mázsa tüzelőanyagot rendelt meg próbaképpen, amelyet a jövő hét 
folyamán ki fognak próbálni.  
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért azzal, hogy a részletes megvalósíthatósági tanulmányt készíttessék el kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
24/2009.(I.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Klenk 
Energetika Kft. (Békéscsaba, Dr. Becsey O. 10-12.) szalmabrikett tüzelésre való 
átállás önkormányzati brikettáló létesítéséről szóló írásos vizsgálati anyagát 
továbbtervezésre alkalmasnak találja. 
 
Megbízza a műszaki irodát, hogy az anyagnak megfelelően készíttesse el a részletes 
megvalósíthatósági tanulmányt és terjessze be a Képviselő-testületi ülésre. 
 
Felelős: Feke László műszaki irodavezető 
Határidő: folyamatos 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő kérelmet a Ványa Cipő Bt. 
ügyvezetője Hunya István és a Földei és Társa Bt. ügyvezetője Földesi Zoltán terjesztette a 
testület elé, amely a Dévaványa, Kisújszállási út 1227/5 hrsz-ú beépítetlen ingatlan 
megvásárlására, illetve ehhez kapcsolódó egyéb támogatásokra vonatkozik.  
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Amennyiben a testület úgy dönt, hogy a telek értékesítését lehetővé teszi és az inkubátorház 
megvalósítására vonatkozó pályázatot nem kívánja benyújtani, abban az esetben az 
önkormányzati vagyonról és a vagyontárgyak feletti tulajdonosi rendelkezési jog 
gyakorlásának szabályairól szóló 28/2008.(XI.28.) rendelet értelmében kell eljárnia.  
Mindenki számára meg kell adni a lehetőséget, aki ilyen jellegű dologban gondolkodik. A 
pályázati felhívást ki kell írni.  
Elmondja, hogy a Kisújszállási úton lévő két üzem létesítésekor a rendeletben foglaltak 
alapján jártak el.  
Amennyiben a képviselő-testület önkormányzati támogatásként kamatmentes részletfizetési 
kedvezményt kíván adni, vagy a megvalósítandó ingatlanra a bank felé ingatlan jelzálogjog 
fedezetet nyújt, abban az esetben a támogatáshoz előzetesen pénzügyminisztériumi 
jóváhagyás szükséges, hasonlóan a munkahely teremtési támogatáshoz.  
Először dönteni kell a képviselő-testületnek abban, hogy az inkubátorház megépítése helyett 
adják meg a vállalkozásoknak a lehetőséget. Ha a képviselő-testület az ingatlan értékesítése 
mellett dönt, akkor a következő testületi ülésre elő lehet készíteni úgy az anyagot, hogy a 
pályázati felhívás kiírható legyen.  
Az előkészítést a Pénzügyi Bizottsággal közösen, a jegyző irányításával a 
Pénzügyminisztérium Támogatásokat Vizsgáló Irodájával tartott kapcsolat alapján tudják 
elvégezni.  
A polgármester elmondja, hogy a Pénzügyi Bizottság az anyagot ülésén véleményezte, az 
elhangzott javaslatot Földi Imre bizottsági elnök ismertetni fogja.  
A polgármester elsőként megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – elképzelhető, hogy erre a területre néhány éven belül 
inkubátorcsarnok fog épülni. A képviselő nem javasolja a terület értékesítését, tehát a 
pályázati felhívás megjelentetését nem támogatja. A képviselő a véleménye mellett ki fog 
tartani. Ellenkező esetben névszerinti szavazást fog kérni, hogy az önkormányzati vagyont 
ilyen formában eladják-e.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy önkormányzati vagyonból önkormányzati pénz 
lesz. 
A polgármester megadja a szót Kanó József képviselő részére.  
Kanó József képviselő – elmondja, hogy a Pénzügyi Bizottság véleményét még nem 
ismertette a bizottság elnöke, de a bizottság többsége azon a véleményen volt, hogy az 
ingatlant ne értékesítsék, valósítsák meg az inkubátorházat. Keresni kell a pályázati 
lehetőséget 
Pap Tibor polgármester – a gond az, hogy sikeres pályázat esetén hogyan fogják bírni 
önerővel.  
Kanó József képviselő – véleménye szerint a fejlesztéseket rangsorolni kellene. Meg kell 
nézni, hogy mi a fontosabb a munkahelyteremtés, az útépítés, még sorolhatná tovább.  
Ha korábban eldöntötték, hogy az inkubátorházat megvalósítsák, akkor most ne hátráljanak 
vissza.  
Pap Tibor polgármester – azon a véleményen van, hogy a munkahelyteremtést segíteniük 
kell, de nem feltétlenül a testületnek kell megvalósítani. Az önkormányzat nem tud ott olyan 
üzemet létesíteni, amely teljesen ki lenne használva. Partnerek kellenek, akik oda belépnek. 
Elmondja, hogy az eddigi vállalkozók, akik nyilatkozatot adtak ki visszaléptek, tehát jelenleg 
nincs szándéknyilatkozat.  
Kanó József képviselő – véleménye, ha az inkubátorház megvalósítását elhalasztják, oda 
fognak jutni, mint a tornacsarnok építésével, nem lesz belőle semmi.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a tornacsarnok megvalósítása nem a testületen 
múlott, a partner lépett vissza a minisztérium késlekedése miatt.  
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta képviselő részére. 
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Nyuzó Marietta képviselő – véleménye, hogy a pályázati felhívást ki kell írni, meg kell adni 
a lehetőséget a vállalkozások számára. Kevés esélyt lát arra, hogy az önkormányzat a 
közeljövőben megépítse az inkubátorházat.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy sikeres pályázat esetén meg tudják építeni az 
inkubátorházat, de abban az esetben az összes fejlesztési tartalékot felhasználják és más 
jellegű pályázatokat nem tudnak benyújtani.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság az 
inkubátorház megépítése mellett foglalt állást, az ingatlan értékesítésre történő meghirdetését 
nem támogatták.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – megjegyzi, hogy a kérelmezőnek korábban lett volna 
lehetősége a Hajós úton lévő épületet bérelni.  
Elmondja, hogy azzal sem értett egyet, amikor az EDUNOR Kft. részére értékesítették a 
területet.  
Pap Tibor polgármester – közbevetőlegesen elmondja, hogy a Kft. jelenleg 31 fő részére 
biztosít munkalehetőséget.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – nem szeretné, ha a telket átjátszanák bizonyos beruházók 
számára. 
Pap Tibor polgármester – véleménye, hogy 3 millió forintért az nem átjátszás.  
A polgármester megadja a szót Kiss Károly képviselő részére.  
Kiss Károly képviselő – véleménye szerint a lehetőséget meg kell adni a vállalkozások 
számára. Az értékesítésre történő meghirdetést támogatni fogja. Véleménye szerint ez nem 
átjátszás, hiszen a telek fel lesz értékeltetve hivatalos forgalmi értékbecslővel, ahogyan 
korábban is.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a pályázatban vállalni kell az inkubátorház 
fenntarthatóságát, vagyis ha nem lesz bérlő, aki az üzleti tervben rögzített bérleti díjat fizeti, 
akkor az elnyert támogatást vissza kell fizetni kamataival együtt.  
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e még valaki véleményt nyilvánítani? 
Megállapítja, hogy több vélemény nem hangzott el.  
Ha a testület úgy dönt, hogy az inkubátorház megvalósítására vonatkozó elképzeléseket nem 
most valósítják meg, abban az esetben a Költségvetési Egyeztető Munkacsoport munkáját is 
segítik. Megjegyzi, ha a Szarvasi Vas-Fémipari Rt. a vasvázas színeket értékesíti az 
önkormányzat részére, akkor sokkal kevesebb költségből tudnak üzemcsarnokot létesíteni, 
amely munkahelyteremtésre alkalmas lesz. 
A polgármester szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy az inkubátorcsarnok fejlesztési, építési elképzelést a 2009. évi 
fejlesztési tervből vegyék ki kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 8 igen szavazattal, 6 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 
 

Határozat: 
25/2009.(I.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az 
inkubátorcsarnok megvalósítását a 2009. évi fejlesztési tervben, valamint annak 
költségeit a 2009. évi költségvetésben nem szerepelteti.  
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A képviselő-testület az inkubátorház megépítését későbbi időszakra tervezi.  
 

Felelős:  Pap Tibor polgármester 
Határidő:  értelemszerint  

 
 
Pap Tibor polgármester – ismételten szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért azzal, - amennyiben a minisztériumi hozzájárulás is megérkezik -, hogy a 
pályázati felhívást a következő testületi ülésre készítsék elő, kéri az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 10 igen szavazattal, 4 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

Határozat: 
26/2009.(I.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a tulajdonát 
képező Dévaványa, Kisújszállási út 1227/5 hrsz-ú beépítetlen ingatlant értékesíteni 
kívánja munkahelyteremtés céljára, és az azon megvalósuló ipari beruházáshoz 
támogatást nyújt.  
 
A képviselő-testület megbízza a jegyzőt, a pályázati felhívás és szerződéstervezet 
kidolgozásával, amelyet a Pénzügyminisztérium Támogatásokat Vizsgáló Irodájával 
véleményeztessen.  

 
Felelős:  Balogh Csilla jegyző 

Feke László műszaki irodavezető  
Határidő:  folyamatos  

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztést Erdeiné Mucsi Márta a 
József Attila Művelődési Ház intézményegység vezetője készítette, amely pályázati felhívás, 
a 2009. évi városi szabadtéri rendezvények vendéglátói tevékenységének az ellátására.  
A pályázati felhívás a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnöknek, hogy ismertesse a bizottság 
véleményét.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke – a bizottság a pályázati felhívásban foglaltakkal 
egyetért, javasolja a képviselő-testület felé elfogadásra.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottság a pályázati felhívásban foglaltakkal szintén egyetért, javasolja a 
képviselő-testület felé elfogadásra. 
Pap Tibor polgármester – szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a pályázati felhívással kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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Határozat: 
27/2009.(I.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a városi rendezvénytervben 
szereplő szórakoztató rendezvények vendéglátóipari szolgáltatására pályázat kiírása 
mellett dönt a következőképpen: 

„Pályázati felhívás 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete pályázatot hirdet Dévaványa 
2009. évi városi szabadtéri rendezvények vendéglátói tevékenység biztosítása 
céljából. 
 
Rendezvények időpontja: 

2009. július 3-5.   Városközpont 
2009. augusztus 20.  Városközpont 
 

A pályázatnak tartalmaznia kell a pályázó részletes elképzelését a vendégek teljes 
körű kiszolgálásáról, illetve annak személyi és tárgyi feltételiről, továbbá azon 
összeg meghatározását, amellyel a rendezvények műsoraihoz hozzájárul.  
 
A pályázattal kapcsolatban felvilágosítást lehet kérni a József Attila Művelődési Ház 
irodájában, valamint az alábbi telefonszámon: 66/483-051. 
 
A pályázatot az alábbi címre lehet benyújtani:  Általános Művelődési Központ 

József Attila Művelődési Ház 
5510 Dévaványa, Gyöngy u. 6.  

A pályázat benyújtási határideje:    2009. március 14. 
A beérkezett pályázatokat a Képviselő-testület Pénzügyi- Önkormányzati 
Vagyonkezelő Bizottsága értékeli és bírálja.  
A nyertes pályázatról a képviselő-testület dönt.”  
  
A képviselő-testület megbízza az Általános Művelődési Központ József Attila 
Művelődési Ház intézményegység vezetőjét, hogy a Szuperinfóban és a Dévaványai 
Hírlapban a hirdetést tegye közé a vendéglátóipari vállalkozók részére.  
 
Felelős:  Erdeiné Mucsi Márta az Általános Művelődési Központ József 

Attila Művelődési Ház intézményegység vezetője 
Határidő: értelemszerint   

 
 
 
Pap Tibor polgármester – a polgármester elmondja, hogy a következő két előterjesztést 
tájékoztató jellegű. 
A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője tájékoztatja a testületet a Dévaványai 
Hírlap hirdetési árainak emeléséről (20 %-os), valamint a Bereczki Imre Helytörténeti 
Gyűjtemény belépőjegyének módosításáról.  
A felnőtt belépőjegy 100,- Ft-ról 200,- Ft-ra módosul, a nyugdíjas és diák belépőjegy pedig 
60,- Ft-ról 100,- Ft-ra változik.  
Az intézményvezető tájékoztatója a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
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A polgármester elmondja, hogy a következő előterjesztés azon javaslatokat (idézeteket) 
tartalmazza, amelyek közül kell kiválasztaniuk, hogy melyik kerüljön fel a Ladányi Mihály 
emlékszobor talapzatára.  
Az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság ülésén a javaslatokat átnézték, véleményezték 
és összeállítottak egy sorrendet. 
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor bizottsági elnök részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a felkérésükre 37 javaslat érkezett, amelyeket ezúton köszön meg a település 
lakosainak. (A képviselő felsorolja azon lakosok nevét, akik javaslatot tettek a szobor feliratra 
vonatkozóan.) 
A tegnapi bizottsági ülésen a 28-as (6 igen szavazat), a 31-es (3 igen szavazat), a 23-as (3 igen 
szavazat), valamint a 19-es (2 igen szavazat) idézetet választották ki.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a bizottsági ülésen hosszasan tárgyalták a témát, a 
többség a 28-as számú idézet mellett szavazott, amely a következő: 
 „Élni akartam én csupán,  
   hasznára lenni a világnak.” 
 
A polgármester javasolja, hogy hozzanak döntést. 
Aki egyetért azzal, hogy a 28-as számú idézet kerüljön fel a szobor talapzatára kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 9 igen szavazattal, 5 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
28/2009.(I.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Költészet 
Napján felavatásra kerülő Ladányi Mihály emlékszobor talapzatára a következő 
idézet kerüljön: 
 

„Élni akartam én csupán,  
   hasznára lenni a világnak.” 
 

A képviselő-testület megbízza az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság 
elnökét, hogy a szobor készítőjét a testület döntéséről tájékoztassa. 
 
Felelős:  dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság 

elnöke 
Határidő:  azonnal  

 
 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor bizottsági elnök részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a kiválasztott idézetet Váradi Andrásné tanárnő javasolta.  
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az Országos Egyesület a Mosolyért Közhasznú 
Egyesület támogatási kérelemmel kereste meg (a faxon érkezett támogatási kérelem az 
előterjesztés mellékletét képezi). 
A levélben felsorolásra került, hogy 2008. és 2009-es évben, mely intézményeket és milyen 
eszközökkel kívánják támogatni, ahol szerepel a Békéscsabai Réthy Pál Kórház is.  
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A Réthy Pál Kórház Gyermekosztályának egy infúziós pumpára lenne szüksége, amelynek 
értéke 500.000,- Ft + áfa. A gyermekosztályon a gépi infúzió adagolók egy része már 5-10 
éves, így gyakori a meghibásodás. 
Az Országos Egyesület a Mosolyért Közhasznú Egyesületet 2008. áprilisában 20.000,- Ft-al 
támogatta a képviselő-testület, 2008. szeptemberében már nem nyújtott támogatást részükre. 
A polgármester elmondja, ha Békés Megye mindegyik települése támogatta volna az 
Alapítványt, akkor a Kórház Gyermekosztálya részére szükséges infúziós pumpa beszerzése 
már megtörtént volna.  
Az Országos Egyesület a Mosolyért Közhasznú Egyesület részére nem javasol ez alkalommal 
támogatást megítélni.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére. 
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság egyetért 
azzal, hogy ez alkalommal ne nyújtsanak segítséget az Alapítvány részére. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért az elhangzott javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 9 igen szavazattal, 5 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
29/2009.(I.29.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete az „Országos Egyesület a 
Mosolyért” Közhasznú Egyesületet (1077 Budapest, Jósika u. 10. fszt. 1.) az 
önkormányzat pénzügyi helyzetére való tekintettel nem tudja támogatni, bár a 
megfogalmazott célokkal erkölcsileg egyetért.  
 
A képviselő-testület megbízza a szervezési irodát, hogy az Egyesületet a testület 
döntéséről értesítse. 
 
Felelős:  Balogh Csilla jegyző  
Határidő:  2009. február 15.  
 

 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Dévaványai Kulturális és Művészetoktatási 
Alapítvány az Általános Művelődési Központ József Attila Művelődési Ház és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény intézményegységénél tervezett zöld övezeti fejlesztés 
megvalósítása érdekében pályázatot kíván benyújtani.  
Az Ökotárs Alapítvány a MOL-lal együttműködve 2 fordulós programot hirdetett közösségi 
funkciójú zöld területek létesítésére, fejlesztésére és rehabilitációjára. A pályázaton 
Magyarországon bejegyzett civil szervezetek vehetnek részt. 
Az Alapítvány az I. fordulón eredményesen túljutott, így pályázatot kíván benyújtani 2009. 
február 9-én a II. fordulóra növények telepítésére, parkosításra, kültéri padok elhelyezésére és 
szeméttárolók létesítésére. Az ötletpályázat nyertesei a közös tervezési folyamat 
eredményeként született részletes tervek alapján nyújthatják be pályázatukat.  
A fent említett pályázat környezetrendezési terveinek és tervezői költségbecslésének 
elkészítésére az önkormányzat tervezési árajánlatot kért és kapott a Szász-Kert Bt.-től (5600 
Békéscsaba, Kisfaludy u. 2/a.), mely az előterjesztéshez mellékelve van.  
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A polgármester javasolja, hogy fejlesztés megvalósítása érdekében a koncepció terv, valamint 
a pályázati terv elkészítését rendeljék meg a Bt-től.  
A polgármester az előterjesztéshez csatolt tervezetek közül az „A” változatot javasolja 
elfogadásra a testület felé. Elmondja, hogy az „A” változat az, amely úgymond a legkisebb 
beavatkozást igényli, ebben az esetben a szabadtéri színpad megmarad, nem kerül elbontásra, 
csak az előtte lévő zenekari árok kerül betemetésre.  
A másik két esetben a tér ugyanakkora lenne, csak a mobilszínpadot kellene felállítani 
szükség esetén.  
A polgármester megadja szót Földesi Zoltán képviselő részére.  
Földesi Zoltán képviselő – a polgármester véleményétől eltérően a „C” változat 
megvalósítását támogatja. A „C” változat esetén egy kosárlabdapálya is megvalósulhat, amely 
véleménye szerint nagyon jó dolog lenne.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az „A” változat elfogadása esetén a 
kosárlabdapálya a színpad előtt felfesthető lesz. 
Megadja szót Kiss Károly képviselő részére.  
Kiss Károly képviselő – szintén a „C” változatot javasolja elfogadásra a képviselő-testület 
felé. Elmondja, ha a színpad megmarad, annak az árnyékolását meg kell oldani. A 
kosárlabdapálya létesítését jó ötletnek tartja.  
Pap Tibor polgármester – megadja szót Kiss Gábor képviselő részére.  
Kiss Gábor képviselő – javasolja, hogy hallgassák meg az intézményegység vezető 
véleményét is.  
Pap Tibor polgármester – megadja szót Erdeiné Mucsi Márta intézményegység vezető 
részére.  
Erdeiné Mucsi Márta  intézményegység vezető – elmondja, hogy jelenleg a szabadtéri 
színpadra nincs igény. A mobilszínpad felállítható bárhol, bármilyen rendezvény alkalmával. 
Elmondja, hogy elsősorban játszótér kialakítására szerettek volna pályázni, de erre nincs 
lehetőség.  
Pályázni lehet közpark, pihenőpark, iskolapark környezetbarát módszerekkel történő 
létesítésére vagy rehabilitációjára közösségi akció keretében, közösségi használat céljából.  
Nehéz eldönteni azt, hogy melyik változat lenne a célszerű. 
Pap Tibor polgármester – megadja szót Kiss Gábor képviselő részére.  
Kiss Gábor képviselő – véleménye, hogy a „C” változat megvalósítása lenne a célszerű. A 
településen ki lenne használva a kosárlabdapálya, az sem elhanyagolható szempont, hogy az 
zárt területen lesz. 
Pap Tibor polgármester – megadja szót Nyuzó Marietta képviselő részére.  
Nyuzó Marietta képviselő – elmondja, hogy egy kosárlabdapályának a sporttelepen a helye, 
fontos, hogy a Művelődési Ház megőrizze funkcióját.  
Pap Tibor polgármester – megadja szót Kanó József képviselő részére.  
Kanó József képviselő – kérdése, hogy milyen költségekkel lehet számolni az egyes 
változatoknál? 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a költségek nincsenek kidolgozva. Látható, hogy 
az „A” változat költsége lesz a legalacsonyabb, mivel ott nem került elbontásra a szabadtéri 
színpad.  
Pap Tibor polgármester – megadja szót Dékány József képviselő részére.  
Dékány József képviselő – elmondja, hogy a szabadtéri színpad alatt pince van, amelynek 
feltöltése szintén magas költséget eredményezne. A képviselő az „A” változat megvalósítása 
mellett fog szavaz. A színpad megmaradása esetén lehetőség lenne nagyobb események 
kivetítésére is pl. foci VB. stb.  
Pap Tibor polgármester – megadja szót Kiss Károly képviselő részére.  
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Kiss Károly képviselő – a véleményét megváltoztatja mégis az „A” változat mellett dönt, 
mivel ebben az esetben a szabadtéri színpad nem kerül elbontásra.  
Pap Tibor polgármester – megadja szót Novák Imre alpolgármester részére.  
Novák Imre alpolgármester – elmondja, hogy egy mobilszínpad nem olyan hatást kelt, mint a 
meglévő szabadtéri színpad, annak elbontását nem javasolja.  
Pap Tibor polgármester – megadja szót Erdeiné Mucsi Márta  intézményegység vezető 
részére.  
Erdeiné Mucsi Márta  intézményegység vezető – elmondja, hogy a szabadtéri színpad 
árnyékolását meg kell oldani. Véleménye, hogy a mobilszínpad árnyékoló rendszeréhez 
hasonlóan, azt meg lehet oldani, nem túl magas költségen.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a testületnek döntést kell hozni. 
Módosító indítványként hangzott el a „C” változat, amelyet szavazásra tesz a polgármester. 
Szavazást követően megállapítja, hogy 2 igen szavazattal, 12 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül nem fogadta el a testület a „C” változatot. 
A polgármester ismételten szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy az „A” változat szerint rendeljék meg a Szász-Kert Bt-től koncepció 
tervet, valamint a pályázati tervet kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 12 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
30/2009.(I.29.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete megbízza a Szász-Kert Bt.-t 
(5600 Békéscsaba, Kisfaludy u. 2/a.) az Általános Művelődési Központ József Attila 
Művelődési Ház és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény intézményegységénél 
tervezett zöld övezeti fejlesztés megvalósítása érdekében a koncepció terv, valamint 
a pályázati terv elkészítésével az ajánlatban szereplő „A” változat szerint összesen 
bruttó 216.000,- Ft-os díjazásért  
A képviselő-testület a szükséges forrást a 2009. évi költségvetésében biztosítja.  
 
A Képviselő-testület megbízza a Polgármestert a szerződés megkötésével. 
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 

Feke László műszaki irodavezető 
Határidő: pályázat benyújtása – 2009. február 9. – 

 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az Új Magyarország Fejlesztési Terv Környezet és 
Energia Operatív Program „Dévaványa szennyvízberuházásának megvalósítása” című KEOP-
2007-1.2.0/1F-2008-0108 jelű pályázaton támogatást nyert az első forduló keretén belül az 
önkormányzat, előkészítési munkákra.  
Az előkészítési munkák keretén belül el kell készíttetni az ajánlati terveket. A feladat 
elvégzésére a vonatkozó jogszabályokban foglaltak figyelembevételével helyi közbeszerzési 
eljárás lefolytatása szükséges. Ezen eljárás megindításához elkészítették az ajánlati 
dokumentációt, melynek részét képezi az ajánlattételi felhívás. 
Az ajánlati dokumentáció a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
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Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért az ajánlati felhívással kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadja a pályázati kiírást a következő határozattal:  
 
Határozat: 
31/2009.(I.29.) Kt.hat. 
 

A Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete egyetért az ajánlattételi 
dokumentációval és az ajánlattételi felhívás megjelentetésével az alábbiak szerint:  

 
AJÁNLATTÉTELI FELHÍVÁS 

EGYSZERŰ KÖZBESZERZÉSI ELJÁRÁSHOZ 
 

1. Az ajánlatkérő neve, címe, telefon- és telefaxszáma (e-mail): 
Dévaványa Város Önkormányzata 
5510 Dévaványa, Hősök tere 1. 
Tel.: 66/483-100 
Fax.: 66/484-100 
 

2. A közbeszerzés tárgya, illetőleg mennyisége, a közbeszerzés műszaki leírása, illetőleg 
minőségi követelmények, teljesítménykövetelmények: 

Dévaványa, szennyvízcsatorna hálózat bővítéshez (8., 10. sz. öblözet) szükséges ajánlati 
tervek elkészítése a FIDIC piros könyv előírásainak megfelelő tartalommal, a mellékelt 
tervdokumentáció korszerűségi vizsgálatával, átdolgozásával. 
 

3. A szerződés meghatározása:  
Vállalkozási szerződés. 
 

4. A szerződés időtartama, vagy a teljesítés határideje: 
2009. 05. 15. 
Az ajánlatkérő előteljesítést elfogad. 
 

5. A teljesítés helye: 
5510 Dévaványa, Hősök tere 1. 
 

6. Az ellenszolgáltatás teljesítésének feltételei, illetőleg a vonatkozó jogszabályokra 
hivatkozás: 

Végszámla az ajánlati tervek elkészítését és ajánlatkérőhöz történő leszállítását követően 
nyújtható be. 
A számla ellenértékének folyósítása közvetlenül a szállító részére történő kifizetéssel történik 
30 napon belül, a Kedvezményezettet terhelő, a számla támogatáson felüli összege 
kifizetésének igazolása mellett; 

 
7. Az ajánlatok bírálati szempontja: 

Legalacsonyabb összegű ellenszolgáltatás. 
 

8. Alkalmassági követelmények és a 69. § (2) bekezdésében foglaltak: 
 
Kizáró okok: 
Az eljárásban nem lehet ajánlattevő, akivel szemben a Kbt. 60. § (1) a)-i) és a 62. § (1) 
bekezdés a)-b) pontjaiban foglaltak fennállnak. 
A kizáró okok fenn nem állásáról az ajánlattevőnek nyilatkoznia kell. 
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- Pénzügyi-gazdasági alkalmasság: 

Alkalmatlan az ajánlattevő, ha a legutóbbi két üzleti év (2006., 2007.) bármelyikében a 
működése veszteséges volt. 
Az alkalmasságot a számviteli jogszabályok szerinti éves beszámolóval, a mérleggel és az 
eredmény-kimutatással (Kbt. 66. § (1) bekezdés b) pont); kell igazolni. A 
dokumentumokat másolatban kell benyújtani. 
 

- Műszaki, szakmai alkalmasság: 
a.) Alkalmatlan az ajánlattevő, amennyiben 2005-2006-2007. években nem rendelkezik 

legalább 2 db, 2 MFt nagyságrendű, minimum 5 km hosszúságú csatorna tervezési 
referencia munkával. 

b.) Alkalmatlan az ajánlattevő, amennyiben nem rendelkezik legalább 1 fő vezető 
tervezővel, aki érvényes vízimérnöki tervezésre vonatkozó (VZ-T) kamarai 
regisztrációval rendelkezik. 

Az alkalmasságot az a.) pont esetén referencia levél másolatával, a b.) pont esetén a 
jogosultságot igazoló okirat másolatának benyújtásával kell igazolni. 

 
9. Hiánypótlás lehetősége, vagy annak kizárása: 

Ajánlatkérő hiánypótlási lehetőséget biztosít egy alkalommal. 
 

10. Ajánlattételi határidő: 2009. február 16-án 10.00 óra. 
 

11. Az ajánlat benyújtásának címe: 
Polgármesteri Hivatal 5510 Dévaványa, Hősök tere 1. Műszaki Iroda 
 

12. Az ajánlattétel nyelve: Magyar 
 

13. Az ajánlat(ok) felbontásának helye, ideje: 
Polgármesteri Hivatal 5510 Dévaványa, Hősök tere 1. tanácskozó terem, 2009. február 16-án 
10.00 óra 
 

14. Annak meghatározása, hogy az eljárásban lehet-e tárgyalni, vagy a benyújtott ajánlatokat 
tárgyalás nélkül bírálják el: Nem lehet 

 
15. Ha az eljárás tárgyalásos, a tárgyalás lefolytatásának menete és az ajánlatkérő által előírt 

alapvető szabályok, az első tárgyalás időpontja: -- 
 

16. A szerződéskötés tervezett időpontja: 2009. február 27-én 10.00 óra. 
 

17. Egyéb feltételek:  
- Ajánlattevőnek tudomásul kell vennie és a szerződéses feltételekben el kell fogadnia, hogy 

késedelmes teljesítés esetére 10.000.- Ft/nap kötbér terheli. 
- Az ajánlatokat zárt borítékban, 2 példányban (1 eredeti, 1 másolat) kell benyújtani, újra 

papír felhasználásával 2 oldalas nyomtatásban, az ajánlatra rá kell írni: „Ajánlat 
Dévaványa, ajánlati tervek elkészítésére. 2009. február 16-án 10.00 óráig felbontani tilos!” 

- Ajánlatkérő a megfelelő ajánlattétel elősegítése érdekében dokumentációt állított össze, 
melyet jelen felhívással együtt térítésmentesen megküld ajánlattevőknek. 

 
18. Az ajánlattételi felhívás feladásának, illetőleg megküldésének napja: 2009. január 30. 

 
Felelős: Feke László műszaki irodavezető 
Határidő: értelem szerint 
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Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy van-e még valakinek bejelentése a zárt ülés 
megkezdése előtt? 
A polgármester megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére.  
Földesi Zoltán képviselő – elmondja, hogy a Hajós úti óvodánál, a Kossuth úti óvodánál, 
valamint a Vörösmarty úti iskolánál szükséges lenne gépjárművek részére parkoló kialakítása, 
akár árok lefedéses módszerrel is.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Vörösmarty úti iskola felújítási programjának 
része a megfelelő számú parkoló kialakítása. Pályázati forrásból ebben az esetben megoldódik 
a parkolási gond. 
A lehetőségeket és a forrást keresni kell a többi esetben. 
A műszaki iroda munkatársaival lehet készíttetni egy tervezetet az érintett intézményekre 
vonatkozóan, ha a testület úgy dönt.  
Ha a testület a parkolók megvalósítása mellett dönt, gondolkodni kell azon is, hogy forrást 
honnan biztosítanak. 
A polgármester megkérdezi, hogy van-e még valakinek bejelentése? 
Megadja a szót Kiss Károly képviselő részére.  
Kiss Károly képviselő – javasolja, hogy a képviselő-testület a 2009. évi költségvetésben 
300.000-400.000,- Ft-ot biztosítson méhnyakrák elleni védőoltásra.  
 A képviselő elmondja, hogy Dr. Demeter Erzsébet gyermekorvos tájékoztatta, hogy a 
településen a védőoltást meg senki sem igényelte meg elképzelhető, hogy a magas ára miatt. 
Egy vakcina ára 30.000,- Ft. 
Véleménye, hogy az első tíz gyermek részére biztosítsák ingyenesen a védőoltást. 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy Szarvas és Szeghalom városokban a védőoltás 
költségét az önkormányzat felvállalta.  
A polgármester véleménye, hogy a védőoltást igénylők részére ingyenesen kellene biztosítani 
az első vakcinát és a védőoltások költségét az önkormányzat 2009. évi költségvetésébe be kell 
tervezni. A lehetőségről tájékoztatni kell a lakosságot. 
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért az elhangzott javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 
 
 
 

Határozat: 
32/2009.(I.29.) Kt.hat. 
 
A Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 
méhnyakrák elleni védőoltások beadását, oly módon támogatja, hogy az első vakcina 
beadásának költségét az önkormányzat 2009. évi költségvetésében betervezi.  
 
A képviselő-testület megbízza Polgármesteri Hivatal Igazgatási irodáját, hogy mérje 
fel a védőoltásra jogosultak létszámát, az oltás költségeit, és egyeztessen a házi 
gyermekorvosokkal az oltások beadásának megszervezéséről.  



 38

A felmérést követően a pontos létszámadatokról és költség kihatásokról tájékoztassa 
a képviselő-testületet, hogy a védőoltások költségét a 2009. évi költségvetésben 
előirányzatként betervezze.  
 
Felelős: Zsila Ferencné igazgatási főmunkatárs 
   Csatári Terézia igazgatási irodavezető  
   Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető  
Határidő: 2009. február 26-i testületi ülésre 

 
 
Pap Tibor polgármester – megadja szót Nyuzó Marietta képviselő részére.  
Nyuzó Marietta képviselő – elmondja, hogy nagyon sok olyan védőoltás van, amelyért 
fizetni kell, nagyon sok szülő nem tudja megfizetni az oltóanyagárát. Ezekben az esetekben is 
lehetne támogatást biztosítani. 
Pap Tibor polgármester – a felvetésre elmondja, hogy ezek az ügyek kezelhetők a Szociális 
és Egészségügyi Bizottság keretén belül, a szociális helyzet figyelembevételével.  
Megadja szót Kiss Károly képviselő részére.  
Kiss Károly képviselő – elmondja még, hogy Demeter doktornő vállalta a Déaványai 
Hírlapban történő közzétételt, leírja a szakmaindokokat is.  
Pap Tibor polgármester – megadja szót Csatári Lajos képviselő részére.  
Csatári Lajos képviselő – szóvá teszi, hogy a piacnál lévő kerékpártárolók állapota nagyon 
rossz. Javasolja, hogy ha a felújítás megtörténik, akkor a tárolók szélét fényvisszaverő 
festékkel jelöljék meg, hogy az sötétben is látható legyen. 
Pap Tibor polgármester – megadja szót Tóbiás Gábor vállalkozó részére.  
Tóbiás Gábor piacot üzemeltet vállalkozó – elmondja, hogy a piacnál lévő kerékpártárolókat 
folyamatosan javítja, rendszeresen karbantartja. Nem zárt területről van szó, így bárki 
megfordulhat ott. Nagyon sok gyermek játszótérnek használja a piacteret, a tárolókon 
ugrálnak, azt megpróbálják elhajlítani stb. Volt példa arra is, hogy egyik nap kijavította a 
tárolókat, másik nap már az meg volt rongálva.  
Csatári Lajos képviselő – javasolja, hogy a közterületi őr az állagmegőrzés érdekében 
gyakran ellenőrizzen ott.  
Pap Tibor polgármester – megadja szót Dékány József képviselő részére.  
Dékány József képviselő – elmondja, hogy a fakitermelésre nagyobb odafigyelés lenne 
szükséges. Ellenőrizni kellene, hogy kivágott fák hová kerülnek. 
Nyuzó Marietta képviselő – elmondja, hogy több lakos észrevételezte, hogy a kivágott fák 
magánszemélyekhez kerülnek. A makkos erdőben kivágott fákról van szó.  
Pap Tibor polgármester – megadja szót Földi Imre részére. 
Földi Imre képviselő – elmondja, hogy nem a kiadott engedélyek alapján vágják a fákat.  
Pap Tibor polgármester – javasolja, hogy a képviselők mondjanak konkrét nevet, címet és a 
rendőrségnek átadják az ügyet.  
A polgármester megadja a szót Novák Imre alpolgármester részére.  
Novák Imre alpolgármester – elmondja, korábban született a képviselő-testületnek olyan 
állásfoglalása, hogy a mezőgazdasági ügyintéző ne adjon ki engedélyt fakivágásra.  
Nyuzó Marietta képviselő – elmondja, ha az engedélyt cserjézésre adják ki, abban az esetben 
is előfordul, hogy fákat is kivágnak. 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy közterületen csak önkormányzat termelhet ki fát, a 
kiadott engedélyeket pedig azonnal vissza kell vonni.  
A polgármester megadja a szót Kanó József képviselő részére.  
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Kanó József képviselő – a polgármester az ülés elején szólt arról, hogy vállalkozó fórum 
került megrendezésre a művelődési házban. A képviselő nehezményezte, hogy ők nem kaptak 
meghívást erre a rendezvényre.  
Pap Tibor polgármester – a fórumon szó volt arról, hogy a találkozásokat rendszeressé fogják 
tenni. Az elkövetkezendő ilyen eseményről minden képviselő meghívóval értesülni fog.  
A polgármester megadja a szót Csatári Lajos képviselő részére.  
Csatári Lajos képviselő – a térfigyelő rendszer kialakításával kapcsolatos folyamatról 
szeretne rövid tájékoztatást hallani a képviselő.  
Pap Tibor polgármester – az őrsparancsnok elmondása szerint a cég néhány eszközt 
leszállított a településre. A telefont nem veszik fel, nem lehet utolérni. Előleget fizettek a cég 
részére. A polgármester elmondja, ha a rendszer kialakításában nem lép a cég, vagy az átutalt 
összeget nem fizetik vissza, abban az esetben fel fogja jelenteni.  
 
A polgármester megkérdezi, hogy van-e még valakinek bejelentése? 
Megállapítja, hogy több előterjesztés nincs. 
 
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a képviselő-testületnek ülését zárt ülés keretében kell folytatnia 
önkormányzati hatósági ügyek elbírálásának érdekében.  
 
 
A polgármester megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
 
A  zárt ülés anyaga az I-1/11-1/2009.  iktató számú külön jegyzőkönyvben található 1-4. 
oldallal bezárólag. 
 
Ugyanezen jegyzőkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is. 
 
 
A polgármester megköszöni a megjelenést, az ülést 1900 órakor bezárja. 
 
 
 
 

- Kelt mint az első oldalon - 
 
 
 
 
 
 
 

Pap Tibor      Balogh Csilla 
polgármester      jegyző  
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